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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento del Reglamento General de Protección de
Datos (UE) 2016/679.

ACTA - COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA
CLIMÀTICA

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECOLOGIA URBANA,
EMERGÈNCIA CLIMÀTICA DEL DIA 18 DE JUNY DE 2020

A la Sala de Premsa, pati A, 2n pis de l'edifici de l'Antiga Fàbrica de Tabacs de la ciutat de
València, sent les onze hores i trenta cinc minuts del dia dia divuit de juny de 2020, davall la
presidència del Sr. Sergi Campillo Fernández, es reunix en sessió ordinària, la Comissió
Informativa d'Ecologia Urbana, Emergència Climàtica, amb la assistència dels components
d'esta, la Sra. Elisa Valía Cotanda, el Sr. Alejandro Ramón Álvarez, el Sr. Giuseppe Grezzi, el Sr.
Emiliano García Domene (telemàticament), la Sra. Julia Climent Monzó, el Sr. Carlos Mundina
Gómez, el Sr. Narciso Estelles Escorihuela en substitució de la Sra. Rocío Gil Uncio i el Sr.
Vicente Montañez Valenzuela,  actua com a Secretari, per delegació del Secretari General i del i
Ple, el Sr. José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s'examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s'adopten els següents acords.
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1 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: O-56194-2020-000006-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
SECRETÀRIA. Proposa autoritzar la participació a distància en la sessió de la Comissió
d'ecologia urbana, emergència climàtica de data 18 de juny de 2020.

"ANTECEDENTS

A la vista de la crisi sanitària provocada per la pandèmia del COVID-19, l'Ajuntament de
València ha adoptat les mesures necessàries, a través del Servici de Tecnologies de la Informació
i Comunicació, per a poder participar a distància en les sessions, els membres dels òrgans
col·legiats de l'Ajuntament, a través del sistema de videoconferència Lifesize.

Per altra banda, el Reglament orgànic del Ple recull la participació a distància per mitjans
electrònics. S'exclouen els mitjans telefònics i de correu electrònic per a no oferir la suficient
seguretat jurídica, atés que aquesta seguretat és l'element bàsic i nuclear de l'autorització. El
Servici de Tecnologies de la Informació i Comunicació establirà el mitjà electrònic que assegure
la identitat dels regidors, el contingut de les seues manifestacions, el moment en què aquestes es
produïsquen i la interactivitat i intercomunicació amb els membres del ple en temps real, així
com la disponibilitat del mitjà durant la sessió.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. L'article 47 del Reglament orgànic del Ple estableix que el Ple de l'Ajuntament
celebra les seues sessions de forma presencial, però que, no obstant això, podrà autoritzar la
participació a distància en una o diverses sessions als qui el sol·licite per causa degudament
justificada. Així mateix, assenyala que s'han de poder complir les condicions de seguretat jurídica
regulades en l'article 17 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic.

L'article 90.3 del mateix Reglament Orgànic disposa que les Comissions del Ple es
regeixen quant a la seua organització i funcionament pel propi Reglament i subsidiàriament per
les mateixes que regulen el Ple.

SEGON. El nou apartat 3 de l'article 46 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les
Bases del Règim Local, introduït per la Disposició final segona del Reial decret-llei 11/2020, de
31 de març, estableix que en tot cas, quan concórreguen situacions excepcionals de força major,
de greu risc col·lectiu, o catàstrofes públiques que impedisquen o dificulten de manera
desproporcionada el normal funcionament del règim presencial de les sessions dels òrgans
col·legiats de les Entitats Locals, aquests podran, celebrar sessions i adoptar acords a distància
per mitjans electrònics i telemàtics.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda:

Únic. Autoritzar la participació a distància en la sessió de la Comissió d'Ecologia Urbana,
Emergència Climática, de data 18-06-2020 dels membres que ho sol·liciten."

VOTACIÓ
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La Comissió per unanimitat aprova la proposta de autorització de participació a distancia
en aquesta Comissió a tots el grups polítics que la sol·liciten.

ACORD

"Autoritzar la participació a distància en la la sessió de la Comissió d’Ecologia Urbana i
Emergència Climàtica, de data 18 de juny de 2020 al Sr. Emiliano García Domene."

2 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la Sessió anterior de data 21 de maig de 2020.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 21 de maig de 2020, prèviament distribuïda amb la
convocatòria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

3 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
EXPEDIENT: E-02610-2018-000018-00 PROPOSTA NÚM.: 14
ASSUMPTE:
SERVICI DE PLATGES, QUALITAT ACÚSTICA I DE L'AIRE. Donar compte de l'informe
Meses de Treballs ZAS (juny).

VOTACIÓ

La Comissió queda assabentada de l'informe sobre les Meses de Treballs ZAS.

ACORD

"Por Acuerdo de fecha 26 de enero de 2017, se acordó informar acerca de las Mesas de
Trabajo realizadas en realción a las distintas zonas acústicamente saturadas, así como de las
medidas definitivas de la zas del barrio del Carmen.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

Desde el último informe remitido a la Comisión de Ecología Urbana y Emergencia
Climática en relación con las actuaciones en las ZAS y zonas de ocio de València, se informa que
se han realizado las siguientes gestiones:

En estos momentos se continúa llevando a cabo el seguimiento de los niveles acústicos y
de las medidas aprobadas en todas las ZAS, en coordinación con la Policía Local y el resto de
Servicios implicados, a pesar de las circunstancias excepcionales de crisis sanitaria que
atravesamos.

A su vez, en cuanto a la Red de Vigilancia Acústica de la Ciudad, se ha tramitado contrato
para reforzar y modernizar la Red con dos nuevos sonómetros de precisión Clase 1 que soportan
comunicaciones digitales y que son totalmente compatibles con los programas de tratamiento de
los datos de la Red.
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Y asimismo, la Sección Técnica de Contaminación continúa haciéndose cargo de mantener
totalmente operativa la citada Red de Vigilancia Acústica de la Ciudad, con las tareas
presenciales que son necesarias, dando cumplimiento a la Moción de la Delegación de Calidad
Acústica y del Aire de fecha 21 de abril de 2020, por la que se dieron instrucciones en ese
sentido, considerándolo una tarea totalmente esencial durante la crisis sanitaria.

Por otro lado, la Sección de Control Acústico está llevando a cabo los preparativos
técnicos necesarios para poder hacer a la mayor brevedad posible un seguimiento diario de los
valores obtenidos por los sensores acústicos instalados en la zona de Ruzafa, con los
correspondientes informes técnicos de valoración de los datos obtenidos, gestión del
mantenimiento de la red de sensores y coordinación de los contenidos de los paneles
informativos."

4 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
EXPEDIENT: E-02610-2018-000060-00 PROPOSTA NÚM.: 17
ASSUMPTE:
SERVICI DE PLATGES, QUALITAT ACÚSTICA I DE L'AIRE. Donar compte de l'informe
sobre l'estat de tramitació de l'Ordenança Municipal de Protecció contra la Contaminació
Acústica (juny).

VOTACIÓ

La Comissió queda assabentada de l'informe sobre l'estat de l'expedient de tramitació de
l'Ordenança Municipal de Protecció contra la Contaminació Acústica.

ACORD

"Vista la Moción y el Dictamen de la Comisión de Medio Ambiente en la que se instaba a
la elaboración de un informe mensual en relación con el estado de tramitación de la Ordenanza
de Protección Contra la Contaminación Acústica, por el presente se emite el citado informe
dando cuenta de las últimas gestiones realizadas al respecto.

La modificación de la Ordenanza de Protección contra la Contaminación Acústica se
encuentra en las últimas fases de su redacción técnica.

Tras la incorporación de los informes de los distintos Servicios Municipales implicados, en
estos momentos el Servicio de Platges, Qualitat Acústica i de l’Aire está revisando toda la
documentación técnica aportada para finalizar el borrador y poderlo remitir a la Asesoría Jurídica
Municipal a fin de emitir su preceptivo informe.

A su vez, por parte de la Sección Técnica de Contaminación y de la Sección
Administrativa se está revisando exhaustivamente cada Título del borrador de ordenanza,
mejorando los aspectos técnicos, jurídicos y de redacción. Actualmente se ha revisado
detalladamente y se ha dado una redacción mejorada al Índice, la Exposición de Motivos, el
Título Preliminar y los Títulos I a IV inclusive, además de hacer una revisión completa del
documento en cuanto a sus aspectos formales (erratas, ortografía, espaciados, tipos de letra,
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numeración, etc.). Por tanto, actualmente se va a llevar a cabo la revisión técnica y administrativa
del Título V, y en futuras sesiones de revisión quedará únicamente por repasar el Título VI y los
Anexos.

Por último, se ha elaborado un documento interno de reparto atribuciones entre Servicios
en relación a la ordenanza, que se está utilizando en el Servicio de Platges, Qualitat Acústica i de
l’Aire para agilizar y automatizar la tramitación de instancias sobre contaminación acústica, junto
con una instrucción de coordinación e información en materia de ruido. Dichos documentos
internos se continuarán trabajando y actualizando en el Servicio para su aprobación como
documentos externos (con efectos para todo el Ayuntamiento) una vez sea aprobada la nueva
ordenanza, como complemento de la misma para su correcta aplicación y para la adecuada
coordinación entre Servicios municipales."

5 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 15
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa a la
"Neteja urgent en les platges del sud".

MOCIÓ

"EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

El pasado 1 de junio se dio inicio a la temporada de playas de 2020, sin embargo, los
efectos de los daños del temporal de este invierno aún son visibles en muchas de ellas,
especialmente en las playas del sur de la ciudad.

La falta de inversiones tras los temporales y de mantenimiento es palpable, encontrando
zonas de arena abandonada con una suciedad generalizada muy visible con presencia de restos de
tuberías, troncos, cañas, hierros, material de obra, azulejos y boyas de playa, entre otros objetos,
en concreto en las playas de El Saler, Els Ferros y La Garrofera, lo que implica un riesgo y
peligro añadidos para la seguridad de las personas usuarias.

El Grupo Municipal Popular ya presentó, en el mes de mayo, una moción solicitando la
adecuación de las playas ante la inminente reapertura estival, al objeto de que estuvieran listas
para la llegada de turistas ofreciendo la máxima seguridad para los visitantes. Sin embargo, las
circunstancias arriba citadas en determinados espacios de la costa, alejan a Valencia de poder
contar, actualmente, con unas playas listas y seguras, como sería deseable.

Por ello, la concejala que suscribe formula las siguientes:

PROPUESTAS DE ACUERDO

1.- Que el Ayuntamiento de València, a través de las delegaciones implicadas en su
gestión, proceda, con la máxima celeridad y coordinación posible, a la limpieza de suciedad y
retirada de residuos de la arena de las playas del sur de la ciudad.
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2.- Que el Ayuntamiento de València, inste y colabore, en su caso, con cualquier otra
Administración competente, para dar cumplimiento a la anterior propuesta de acuerdo."

DEBAT

El Sr. President explica que el punt nou d'aquesta sessió és una moció molt similar i
planteja debatre els dos punts conjuntament, mostrant-se conformes la resta de membres.

La Sra. Climent explica la moción y pasa unas fotos.

El Sr. Estellés indica que las imágenes son claras. Que es una situación que viene del
temporal y que no ha sido reparada.

El Sr. President contesta que cal distingir dos tipus de residus a les platges: d'una banda, la
neteja ordinària realitzada per l'Ajuntament; i per un altre, la recollida de ferros i residus pesats
que realitza la Demarcació de costes. Els danys del temporal Gloria i la DANA no han pogut
pal·liar-se per la Demarcació de costes perquè el confinament ho ha impedit. Afig que estan en
converses amb Demarcació de costes per a veure com actuaran. En el punt dos de la proposta
d'acord d'aquesta moció es proposa instar a la Conselleria i no veu problema perquè des de les
delegacions competents ja s'ha requerit. A més explica que el sistema de neteja de les platges del
sud s'ha modificat atenent la seua especial naturalesa d'espai natural, no podent equiparar-se a
platges urbanes. Indica que no entraran maquines a aqueixes platges, a més estem en època de
nidificació i ha de protegir-se la biodiversitat, per la qual cosa no es retiraran restes naturals
vegetals d'aqueixes platges. Fins i tot hi ha microplàstics en algues i restes vegetals que no es
retiraran perquè pot ser perjudicial per a aquestes espècies.

El Sr. Grezzi contesta que des del punt de vista de la Delegació de Platges el paper en
aquesta matèria de neteja és més d'inspecció i comunicació a les administracions competents.
Sobre la cartelleria afig que revisaran si hi ha restes o algun cartell trencat i donaran l'ordre de
retirar, reparar i tornar a col·locar. Però insisteix que la competència en aquests temes és
fonamentalment de la Demarcació de costes a qui ja se li ha demanat que repare els desperfectes.

La Sra. Climent entén que cal distingir diversos temes. D'una banda, danys dels temporals
que no s'han reparat per Demarcació de costes pel confinament. Quant a les restes, té clara la
distinció que ha assenyalat el Sr. President. Però aqueixes restes que són perillosos (ferros,
alguna agulla, ...) sí que han de retirar-se amb urgència, encara que siga manualment per a no
afectar amb les màquines.

El Sr. Estellés señala que ha entendido la explicación que ha dado tanto el Sr. Grezzi para
la cartelería como la del Sr. Presidente aunque quiere señalar que entiende el trato especial a esas
playas sur pero si algún elemento resulta peligroso para las personas, aunque su retirada suponga
riesgo para la biodiversidad, debe ser retirado.

El Sr. President contesta que creu que el perillós ha de retirar-se i diu que parlarà amb
Demarcació de costes i si no es retira donarà instruccions als seus servicis, encara que no siga
competència municipal, perquè actuen i per això dona lectura de la moció alternativa a la moció
presentada.
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VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. President, resulta aprovada per
unanimitat, decaient la moció plantejada inicialment per la Sra. Climent.

ACORD

"Instar a la Demarcació de costes perquè procedisca a netejar les platges retirant aquells
residus que entren dins de les seues competències. De no dur-se a terme aquests treballs després
del requeriment els serveis municipals actuaran subsidiàriament. D'altra banda, que es continue
requerint a la Conselleria d'agricultura, medi ambient, canvi climàtic i desenvolupament rural per
a la reposició de la cartelleria de platges que puga presentar desperfectes."

6 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 17
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativa a les
"Actuacions de millora a la Devesa del Saler".

MOCIÓ

"El pasado 3 de junio se celebró el Día de la Devesa-Albufera, una efeméride que viene
conmemorándose desde el año 2017, tras la aprobación en el Pleno municipal de diciembre de
2016 de una declaración institucional para la puesta en valor de la importancia del Parque
Natural de la Albufera para la ciudad. Precisamente el 3 de junio de 1927 tanto la Devesa del
Saler como el propio lago de la Albufera pasaban a ser propiedad efectiva del Ayuntamiento de
València.

Pese a los ingentes esfuerzos realizados en los últimos tiempos desde el Ayuntamiento de
València para sustituir la señalética y demás mobiliario presente en el ámbito de la Devesa del
Saler por un modelo más integrado paisajísticamente en el entorno, todavía son muchas las
señales verticales, marquesinas, luminarias, contenedores y papeleras que quedan pendientes de
reemplazar, conviviendo en muchas ocasiones distintos diseños dentro del mismo área.

A la vista de lo anterior, desde el Grupo Popular, consideramos necesaria la redacción de
un plan municipal, de una suerte de manual de estilo, consensuado con las distintas delegaciones
implicadas, al objeto de uniformizar el diseño y de mejorar la calidad, imagen e integración
paisajística de los elementos antes referidos, en consonancia con el Manual de señalización de la
Generalitat para los Parques Naturales, Parajes Naturales, Reservas Naturales, Monumentos
Naturales, Sitios de Interés y Paisajes Protegidos de la Comunitat.

Por todo lo anteriormente expuesto, formulamos las siguientes

PROPUESTAS DE ACUERDO
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1ª.- Que el Ayuntamiento de València impulse la redacción, dentro de su ámbito de
competencias, de un Plan municipal para la adecuación e integración de la señalética y demás
mobiliario existente en la Devesa del Saler, en coherencia con el Manual de señalización antes
citado de la Generalitat Valenciana.

2ª.- Que la Concejalía de Movilidad Sostenible proceda a sustituir, a la mayor brevedad
posible, las marquesinas de la EMT de los núcleos residenciales de la Devesa por otro modelo
más acorde con el valor paisajístico de la zona.

3ª.- Que el Servicio de Alumbrado del Ayuntamiento de València proceda a reemplazar, a
la mayor brevedad posible, las luminarias existentes en el ámbito de la Devesa del Saler por otro
modelo mejor integrado en el entorno.

4ª.- Que la Concejalía de Gestión Sostenible de Residuos Urbanos proceda a integrar, a la
mayor brevedad posible, los contenedores del ámbito de la Devesa del Saler, siguiendo el
ejemplo del existente en el mirador de la Albufera.

5ª.- Que la Concejalía de la Devesa-Albufera sustituya, a la mayor brevedad posible, las
papeleras ubicadas en la Devesa del Saler por el modelo de papelera de madera del Itinerario
Histórico de la Gola del Pujol y del Itinerario Botánico.

6ª.- Que el Ayuntamiento de València proceda a revestir, a la mayor brevedad posible, con
listones de madera tanto las barandillas como el suelo de la pasarela peatonal que cruza el canal
de la Gola del Pujol, conectando la Mallada Llarga con l’Estany del Pujol, a efectos de reducir su
impacto visual.

7ª.- Que la Concejalía de la Devesa-Albufera proceda a instalar, a la mayor brevedad
posible, varios paneles informativos en los márgenes de los antiguos cortafuegos y otros espacios
a determinar por el personal de la Oficina Técnica de la Devsa-Albufera, en los que se ponga en
valor la diversidad florística, faunística y paisajística de este espacio de alto valor ecológico.

8ª.- Que la Concejalía de Patrimonio y Recursos Culturales proceda a instalar, a la mayor
posible, un panel informativo en las inmediaciones del búnker del Saler, declarado Bien de
Relevancia Local (BRL), en el que se dé cuenta del valor histórico de esta defensa bélica
construida en el año 1937 para repeler posibles ataques desde el mar en el contexto de la Guerra
Civil Española.

9ª.- Que el Ayuntamiento de València inste a la Conselleria de Obras Públicas a
reemplazar tanto la señalética vertical como a forrar con madera las biondas del tramo de la
CV-500 ubicado dentro del término municipal de València por los modelos incluidos en el
Manual de Señalización antes referido, en aras a su mayor integración paisajística con el entorno
del Parque Natural de la Albufera.

10ª.- Que el Ayuntamiento de València inste a la Conselleria de Obras Públicas a revestir,
a la mayor brevedad posible, con listones de madera las barandillas del puente de metal que cruza
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el canal de la Gola del Pujol, en las inmediaciones del mirador del mismo nombre, o, con carácter
subsidiario, cualquier otra solución que permita la reducción del impacto visual de esta
infraestructura.

11ª.- Que el Ayuntamiento de València inste a la Conselleria de Obras Públicas a forrar, a
la mayor brevedad posible, con listones de madera el vallado del paso de peatones regulado por
semáforo y que cruza la CV-500 a la altura de la pedanía de El Saler, conectando el núcleo
urbano con su puerto, en la Albufera."

DEBAT

La Sra. Climent explica la moción y pasa las fotografías.

El Sr. Montáñez valora positivamente el trabajo y esfuerzo que se ha hecho. Están de
acuerdo prácticamente en todo pero creen que en este momento de pandemia los recursos
municipales deben ir a otras prioridades y este tema debe esperar a otro momento.

El Sr. Estellés señala que es un buen ejemplo de moción que debería ser apoyada por todos
los Grupos. Por el trabajo que implica y por su carácter de colaboración con el gobierno.

El Sr. President agraeix el treball i el reconeixement que fa el Grup Popular del treball
realitzat aquests últims anys al parc natural. Dona alguns exemples d'aqueixes actuacions com el
de la Gola de Pujol. Analitza cada punt de la moció i planteja algunes propostes alternatives.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. President, resulta aprovada per
majoria amb el vot en contra del Sr. Montañez, decaient la moció plantejada inicialment per la
Sra. Climent.

ACORD

"1.- Instar a la Generalitat a actualitzar el seu Manual de senyalització de Parcs Naturals
per a, posteriorment i conforme a les directrius d'aquest Pla, redactar per l'Ajuntament un
específic del Parc Natural de Devesa del Saler i l’Albufera. 

2.- Instar a l'EMT, Servici de Devesa-Albufera i Servici de Mobilitat Sostenible perquè
valoren la substitució de les marquesines de l'EMT per models més concordes amb el paisatge de
la zona, sempre que compten amb el vistiplau de la Conselleria. 

3.- Traslladar a la Regidoria responsable de la gestió de l'enllumenat públic que estudie la
possibilitat de reemplaçar les lluminàries existents en l'àmbit de Devesa del Saler per un altre
model més integrat al seu entorn. 

4.- Aprofitar la licitació i renovació de la contracta de recollida de residus urbans i el canvi
de contenidors que es durà a terme en aquest moment per a abordar el canvi de model dels
contenidors de la Devesa del Saler. 
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5.- Que seguint les instruccions que s'han donat ja des de la Regidoria responsable, es
procedisca a la substitució de les papereres situades a la Devesa del Saler pel model de fusta de
l'itinerari històric de la Gola del Pujol i de l'Itinerari Botànic. 

6.- Que es procedisca a estudiar el possible revestiment amb formigó imprés del sòl de la
passarel·la que creua el canal de la Gola del Pujol, connectant la Mallada Llarga amb l'Estany del
Pujol, a l'efecte de reduir el seu impacte visual. 

7.- Que es procedisca pel Servici de Devesa-Albufera a estudiar la possibilitat d'ampliar el
nombre de panells informatius en els marges dels antics tallafocs i altres espais en els quals es
considere oportú. 

8.- Que es trasllade a la comissió informativa competent en Patrimoni i Recursos Culturals
la proposta perquè es procedisca a instal·lar, com més prompte millor, un panell informatiu en els
voltants del búnquer del Saler, declarat BRL, en el qual s'adone del valor històric d'aquesta
defensa bèl·lica construïda l'any 1937 per a repel·lir possibles atacs des de la mar en el context de
la Guerra Civil Espanyola. 

9.- Instar a la Conselleria d'Obres Públiques a reemplaçar tant la señalítica vertical com a
folrar amb fusta les biondes del tram de la CV-500 situat dins del terme municipal de València
pels models inclosos en el Manual de Senyalització abans referit, en llaures a la seua major
integració paisatgística amb l'entorn del Parc Natural de l'Albufera. 

10.- Instar a l'equip de govern a folrar, amb llistons de fusta les baranes del pont de metall
que creua el canal de la Gola del Pujol, en els voltants del mirador del mateix nom o, amb
caràcter subsidiari, qualsevol altra solució que permeta la reducció de l'impacte visual d'aquesta
infraestructura. 

11.- Instar a la Conselleria d'Obres Públiques a folrar, sempre que això siga compatible
amb la normativa de trànsit i seguretat viària, amb llistons de fusta el clos del pas de vianants
regulat per semàfor i que creua la CV-500 a l'altura de la pedania del Saler, connectant el nucli
urbà amb el seu port, en l'Albufera."

7 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 16
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular, reltiva a
la "Programació de la neteja urbana en la desescalada".

MOCIÓ

"EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

En la Junta de Gobierno Local celebrada el pasado día 30 de abril, se aprobó la
programación de la desescalada de los servicios de limpieza y recogida de residuos urbanos de



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 11

València para el período comprendido entre el 4 de mayo de 2020 y el 15 de octubre de 2020, de
acuerdo y en coherencia con el programa nacional de desescalada por fases anunciado por la
Presidencia del Gobierno del sistema de alarma nacional por el Covid-19.

Dicha programación establece que de forma escalonada se va a reducir el servicio especial
de limpieza y recogida de residuos urbanos puesto en marcha con motivo de la pandemia
provocada por el Covid-19, hasta el próximo 15 de octubre, fecha a partir de la cual, volverá a
prestarse el servicio con normalidad.

Este grupo municipal, tal y como ha manifestado en varias ocasiones, considera un poco
prematuro tanto la reducción progresiva de este servicio especial de limpieza, como la vuelta a la
normalidad el próximo 15 de octubre, dado que, desgraciadamente, los contagios siguen
produciéndose en nuestra ciudad y hasta el momento se desconoce cuál será la situación en el
mes de octubre.

Con el mismo objetivo, para ofrecer más garantías para los usuarios, preservando el
espacio natural y la vegetación existente, proponemos que se actúe con previsión y se proceda a
la desinfección de las áreas de juegos infantiles antes de su apertura.

Por todo ello, desde el Grupo Municipal Popular planteamos las siguientes

PROPUESTAS DE ACUERDO

1.- Que la Delegación de Gestión Sostenible de Residuos Urbanos y Limpieza del Espacio
Público revise la programación de la desescalada del servicio de limpieza prevista entre el 15 de
junio y el 15 de octubre al objeto de que no reduzca el mismo y prolongarlo más allá del 15 de
octubre.

2.- Que el Ayuntamiento de València tenga previsto y realice con carácter previo a la
apertura de las zonas de juegos infantiles los trabajos de desinfección de los mismos, con la
antelación suficiente y el margen de seguridad necesario para que, una vez se autorice el uso y
disfrute de los mismos, los productos de desinfección utilizados sean eficaces y no supongan
riesgo para los usuarios."

DEBAT

El Sr. Mundina explica la moció.

El Sr. President contesta que el punt nou és el segon perquè el punt primer ja es va
presentar pel Grup municipal Popular i es va discutir en aquesta Comissió. En la sessió de 30
d'abril de la Junta de Govern es va aprovar una previsió preparada pel Servici de Gestió
Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai Públic i que sempre està obert a reformular-se si
la situació de la pandèmia canvia. Afig que en aquests moments, conforme evoluciona la
pandèmia, l'acord és el correcte perquè no tindria sentit no reduir o ajustar la programació del
servici a la situació actual. Quant als parcs infantils, les mesures marcades per a la fase 3 per la
Generalitat Valenciana estableixen la seua obertura, conforme al Decret publicat el dissabte 13 de
juny la Generalitat Valenciana en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana i de manera
immediata es va aprovar un contracte d'emergència des de l'Ajuntament i des de l'Organisme
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Autònom Municipal de Parcs i Jardins Singulars i Escola Municipal de Jardineria per a
desinfectar per empreses que porten neteja. Conforme a això, des del dilluns van desprecintar els
parcs. També comenta les recomanacions de la Direcció General de Salut Pública en relació a l'ús
d'aquests parcs, que impliquen desinfectar diàriament. Ja s'ha signat un contracte d'emergència
per valor de tres-cents mil euros al mes per a complir amb això, però assenyala que mantindre
aqueixa despesa al llarg de temps és difícil per això parlaran amb la Direcció General de Salut
Pública perquè, en funció de com evolucione la pandèmia distancie les freqüències de les
desinfeccions. Per això sol·licita que es retire la moció.

El Sr. Mundina contesta que no retiraran la moció, ja que quan la van presentar les mesures
adoptades ara per la Generalitat no estaven, donada la imminència amb la qual s'han tret. Si s'està
fent els sembla perfecte. Quant al punt primer sol·licita que no s'interrompa la dinàmica de neteja
actual el quinze d'octubre tal i com està previst en el propi acord adoptat per la Junta.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació es rebutjada amb els vots en contra del Sr. Campillo, la Sra. Valía, el Sr.
Ramón, el Sr. Grezzi i el Sr. García i els vots a favor de la Sra. Climent, el Sr. Mundina, el Sr.
Estellés i el Sr. Montáñez.

8 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000166-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relativa al "Reforç
de la neteja viària a l'entorn del Cementeri de Campanar i l'Alqueria de Ricós".

MOCIÓ

"Durante los meses de primavera se han ido acumulando restos por la caída de hojas y
flores del arbolado en el entorno del cementerio de Campanar y alquería de Ricós. En las
imágenes adjuntas se puede apreciar falta de mantenimiento y limpieza de la zona.
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##ANEXO-1723274##
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##ANEXO-1723276##

 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 15

##ANEXO-1723278##
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Por lo anteriormente expuesto, el concejal que suscribe formula la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

- Que la Delegación de Gestión Sostenible de Residuos Urbanos y Limpieza del Espacio
Público tome todas aquellas medidas necesarias con el fin de requerir a la empresa responsable
de la contrata de limpieza que refuerce la limpieza del entorno del cementerio de Campanar y
alquería de Ricós."

DEBAT

El Sr. Estellés explica la moción.

El Sr. President distingeix entre l'entorn del cementeri, sobre el qual ha demanat un
informe sobre els treballs que es realitzen, i l'Alqueria de Ricós. El problema de l'entorn del
cementeri el plantegen les jacarandas, que són molt boniques però embruten molt, per la qual
cosa ha donat instruccions a la contracta perquè controlen i vigilen, i assenyala que aquesta
proposta l'accepten. Pel que respecta a l'Alqueria de Ricós afig que està motivat pels canvis en
l'ús de bufadores per les contractes de neteja, que han deixat d'usar-se per protocols de la
COVID-19, segons explica el Servici de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic en un informe. Ara en la fase 3 es reprén l'ús d'aqueixes màquines i la situació ha d'anar
tornant a poc a poc a la normalitat. A continuació, dona lectura de la moció alternativa a la moció
presentada en la qual accepta la proposta d'entorn al cementeri i el punt dos en el qual es disposa
que a poc a poc es reprenga la normalitat.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. President, resulta aprovada per
unanimitat, decaient la moció plantejada inicialment per la Sra. Gil.

ACORD

"Que la Delegació de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai Públic
prenga totes aquelles mesures necessàries amb la finalitat de requerir a l'empresa responsable de
la contracta de neteja perquè reforce els treballs a l'entorn del cementeri de Campanar. Pel que
respecta a l'entorn de l'Alqueria Ricós, atés que s'han représ els treballs amb màquines bufadores
no permeses durant la pandèmia per motius de seguretat, s'espera que de manera progressiva es
torne a recuperar la normalitat i adorn de l'espai".

9 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000166-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Moció que presenten conjuntament la Sra. Rocío Gil Uncio i el Sr. Fernando Giner Grima, del
Grup Municipal Ciutadans, relativa al "Reforç dels treballs de revisió del mobiliari, senyalística
i neteja de les platges de València".

S’altera l’orde i es tracta este punt a conjuntament amb el punt quint de l’orde del dia.
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MOCIÓ

"El pasado lunes 1 de junio comenzó la temporada de baño en las playas de València. En
muchas de ellas se ha podido observar numerosos desperfectos y residuos fruto de la falta de
retirada de residuos generados por las borrascas del pasado invierno, el escaso mantenimiento del
mobiliario y señalética y también de la falta de limpieza diaria de los arenales.

Además de ser una obligación del Ayuntamiento el mantener en correcto estado las playas,
también existe una obligación descrita en el documento aprobado en la JGL del pasado 29 de
mayo sobre "Recomendaciones para la apertura de playas y zonas de baño tras la crisis del
COVID-19" de Ministerio de Sanidad, en el que se indica la "Limpieza diaria de la arena de la
zona de baño, haciendo especial hincapié en la retirada de los residuos orgánicos e inorgánicos".
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##ANEXO-1723282##
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##ANEXO-1723284##
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Por todo lo expuesto los concejales que suscriben formulan las siguientes,

PROPUESTAS DE ACUERDO

1. Que desde la delegación de Playas se revise el estado de toda la señalética y carteles de
las playas de València, y en su caso de estar caída o deteriorada se proceda a recolocar o renovar.

2. Que desde la delegación Gestión Sostenible de Residuos Urbanos y Limpieza del
Espacio Público se inicien los trámites oportunos para que las contratas de limpieza de las zonas
Norte y Sur refuercen los trabajos de limpieza y retirada de residuos en las playas."

DEBAT

El Sr. President explica que el punt nou d'aquesta sessió és una moció molt similar al punt
cinqué i planteja debatre els dos punts conjuntament en el punt cinqué, mostrant-se conformes la
resta de membres.

La Sra. Climent explica la moción y pasa unas fotos.

El Sr. Estellés indica que las imágenes son claras. Que es una situación que viene del
temporal y que no ha sido reparada.

El Sr. President contesta que cal distingir dos tipus de residus a les platges: d'una banda, la
neteja ordinària realitzada per l'Ajuntament; i per un altre, la recollida de ferros i residus pesats
que realitza la Demarcació de Costes. Els danys del temporal Gloria i la DANA no han pogut
pal·liar-se per la Demarcació de Costes perquè el confinament ho ha impedit. Afig que estan en
converses amb Demarcació de Costes per a veure com actuaran. En el punt dos de la proposta
d'acord d'aquesta moció es proposa instar a la Conselleria i no veu problema perquè des de les
delegacions competents ja s'ha requerit. A més explica que el sistema de neteja de les platges del
sud s'ha modificat atenent la seua especial naturalesa d'espai natural, no podent equiparar-se a
platges urbanes. Indica que no entraran maquines a aqueixes platges, a més estem en època de
nidificació i ha de protegir-se la biodiversitat, per la qual cosa no es retiraran restes naturals
vegetals d'aqueixes platges. Fins i tot hi ha microplàstics en algues i restes vegetals que no es
retiraran perquè pot ser perjudicial per a aquestes espècies.

El Sr. Grezzi contesta que des del punt de vista de la Delegació de Platges el paper en
aquesta matèria de neteja és més d'inspecció i comunicació a les administracions competents.
Sobre la cartelleria afig que revisaran si hi ha restes o algun cartell trencat i donaran l'ordre de
retirar, reparar i tornar a col·locar. Però insisteix que la competència en aquests temes és
fonamentalment de la Demarcació de Costes a qui ja se li ha demanat que repare els desperfectes.

La Sra. Climent entén que cal distingir diversos temes. D'una banda, danys dels temporals
que no s'han reparat per Demarcació de Costes pel confinament. Quant a les restes, té clara la
distinció que ha assenyalat el Sr. President. Però aqueixes restes que són perillosos (ferros,
alguna agulla,...) sí que han de retirar-se amb urgència, encara que siga manualment per a no
afectar amb les màquines.
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El Sr. Estellés señala que ha entendido la explicación que ha dado tanto el Sr. Grezzi para
la cartelería como la del Sr. Presidente aunque quiere señalar que entiende el trato especial a esas
playas sur pero si algún elemento resulta peligroso para las personas, aunque su retirada suponga
riesgo para la biodiversidad, debe ser retirado.

El Sr. President contesta que creu que el perillós ha de retirar-se i diu que parlarà amb
Demarcació de Costes i si no es retira donarà instruccions als seus servicis, encara que no siga
competència municipal, perquè actuen i per això dona lectura de la moció alternativa a la moció
presentada.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. President, resulta aprovada per
unanimitat, decaient la moció plantejada inicialment per la Sra. Gil i el Sr. Giner.

ACORD

"Instar a la Demarcació de Costes perquè procedisca a netejar les platges retirant aquells
residus que entren dins de les seues competències. De no dur-se a terme aquests treballs després
del requeriment els serveis municipals actuaran subsidiàriament. D'altra banda, que es continue
requerint a la Conselleria d'agricultura, medi ambient, canvi climàtic i desenvolupament rural per
a la reposició de la cartelleria de platges que puga presentar desperfectes."

10 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000175-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relativa a la
"Publicitat de la qualitat de les aigües i l'arena de les platges de València".

MOCIÓ

"El 1 de junio se abrió la temporada de baño en las playas de València. Para este grupo
municipal, y este año con más razón, es preciso la máxima transparencia y la actualización de los
datos relativos a la calidad de las aguas de baño y la arena en la página de web tanto de la
Delegación de Playas como de la Consellería de Transición Ecológica.

Después de dos semanas desde dicha fecha, en los portales web de las dos entidades
públicas solo se encuentran publicados los datos del 2019, sin que se haya actualizado ni
renovado dicha información.

En el Real Decreto 1341/2007, de 11 de octubre, sobre la gestión de la calidad de las aguas
de baño, en su artículo 13 de Información al público establece: "1. Todas las administraciones
públicas tienen la obligación de informar, de acuerdo con la Ley 27/2006, de 18 de julio, por la
que se regulan los derechos de acceso a la información, de participación pública y de acceso a la
justicia en materia de medio ambiente". En su punto "5. Siempre que sea posible, las
Administraciones públicas facilitarán al público información basada en tecnologías
georreferenciales y la presentarán de forma clara y coherente, en particular con el empleo de
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signos y símbolos". También en el ANEXO IV sobre Frecuencia de muestreo se indica que "1.
Muestreo inicial: En todos los puntos de muestreo de las aguas de baño censadas se tomará una
muestra de las aguas de baño para su control, antes del comienzo de la temporada, de tal forma
que a su comienzo se informe al público interesado del resultado de la misma. 2. Control
programado: Durante toda la temporada de baño se tomarán, al menos, ocho muestras. Las fechas
de muestreo deberán distribuirse a lo largo de toda la temporada de baño y el intervalo entre las
fechas de los muestreos nunca podrá exceder de un mes."

Por lo expuesto se formulan las siguientes

PROPUESTAS DE ACUERDO

1. Que se realicen controles semanales de la calidad de las aguas y la arena de las playas de
València.

2. Que los resultados de todos los controles y análisis, incluidos los realizados "antes del
comienzo de la temporada", se publiquen con la máxima celeridad en la web de Playas del
Ayuntamiento de València, indicando el punto geográfico donde fueron tomadas las muestras.

3. Instar a la Conselleria de Agricultura, Desarrollo Rural, Emergencia Climática y
Transición Ecológica a publicar todos los datos relativos a la calidad de las aguas y la arena de
las playas de València, incluyendo los realizados antes del inicio de la temporada de baño."

DEBAT

El Sr. Estellés explica la moción.

El Sr. Grezzi expressa que està bàsicament d'acord amb la moció. A principi de juny es va
dur a terme un mesurament de la qualitat que va resultar excel·lent i veu bé demanar a la
Conselleria que publique les dades dels seus mesuraments en platges. L'Ajuntament, a nivell
municipal, sí que ho publica.

VOTACIÓ

Sotmesa a votació la proposta alternativa formulada pel Sr. Grezzi, resulta aprovada per
unanimitat, decaient la moció plantejada inicialment pel Sr. Giner.

ACORD

"1.- Mantindre la realització de controls setmanals de la qualitat de l'aigua i l'arena a les
platges de València així com la seua publicació en la web del platges de l'Ajuntament de
València. 

2.- Sol·licitar a la Conselleria d'agricultura, medi ambient, canvi climàtic i
desenvolupament rural que publiquen en el seu web totes les dades de les analítiques de qualitat
de l'aigua i que es remeten aquestes dades a l'Ajuntament per a la seua publicació en la web
municipal."



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 24

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a la
"Nidificació d'ocells protegits a les platges del sud".

PREGUNTA

"A mediados de mayo conocimos  por algunos medios de comunicación que el
Ayuntamiento de València suspendía la limpieza con maquinaria en las playas del Sur de la
ciudad por tratarse de enclaves, con sistemas dunares de alto   medioambiental, en los que
nidifican especies incluidas en el Catálogo Valenciano de Fauna Amenazada. Concretamente, se
especificaba la presencia de la especie Charadrius Alexandrinus, tipificada como ave vulnerable.

PREGUNTAS

1. ¿En qué puntos exactos de las playas del sur y zona de la Devesa Albufera se encuentran
localizados los nidos del chorlitejo patinegro? Solicitamos listado de las localizaciones concretas.

2. ¿Cuanto personal destina el Ayuntamiento al seguimiento y vigilancia de dichas aves?
¿Cual es su formación y las tareas que realizan?

3. ¿Cuantos ejemplares se han localizado en la zona? ¿Cual es el balance comparativo del
recuento de ejemplares respecto de los últimos diez años?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1) ¿En qué puntos exactos de las playas del sur y zona de la Devesa Albufera se
encuentran localizados los nidos del chorlitejo patinegro? Solicitamos listado de las
localizaciones concretas.

Totes les parelles reproductores de Corriol Camanegre, situades a les platges del sud del
terme municipal i localitzades durant la present temporada de cria, es troben dins de l'àmbit de la
Devesa de l’Albufera, esteses al nord de la gola del Perellonet i fins a la platja del Arbre del Gos.

El Servici Devesa-Albufera participa del seguiment del corriol camanegre en l'àmbit
municipal, limitant-se a realitzar els protocols oficials previstos per al cens de població, per acord
amb el Servici de Vida Silvestre de la Generalitat Valenciana i el seu equip de seguiment de
Fauna/VAERSA. Els resultats obtinguts són comunicats al Servici de Vida Silvestre qui
anualment emet un informe sobre la situació de l'espècie en la Comunitat Valenciana, una vegada
finalitzada la temporada reproductora. Per este motiu, i per tractar-se d'una espècie catalogada
com a vulnerable, li correspondria al Servici de Vida Silvestre informar de les ubicacions exactes
on es localitzen els nius, per ser esta una informació sensible que pot posar en risc a l'espècie si
es divulgaren dades d'ubicacions de nius en temps real. 
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2) ¿Cuánto personal destina el Ayuntamiento al seguimiento y vigilancia de dichas aves?
¿Cuál es su formación y las tareas que realizan?

El Servici Devesa-Albufera destina per a la realització dels citats protocols de cens a la
brigada del Servici de Conservació dels Ambients Aquàtics que està liderada per un llicenciat en
Biologia. Esta brigada es limita a realitzar els protocols oficials de cens previstos pel Servici de
Vida Silvestre, al mateix temps que obté informació sobre l'estat de la senyalització de les àrees
de reserva i de les estaques i tancaments disposats al llarg de la Devesa per a afavorir la cria de
l'espècie, informant degudament el Servici Devesa-Albufera en el cas d'apreciar-se incidències.

Durant la present temporada de cria el Servici Devesa-Albufera ha destinat, a més, recursos
humans de 6 informadors/es dels programes d'ús d'enguany i s'ha coordinat amb SEO/BirdLife en
els projectes de "Renaturalització de Platges per al corriol camanegre" i de voluntariat ambiental
per a la "Vigilància i Conservació del Corriol Camanegre" que es porta a terme entre els mesos
de juny i juliol. 

3) ¿Cuantos ejemplares se han localizado en la zona? ¿Cuál es el balance comparativo del
recuento de ejemplares respecto de los últimos diez años?

Encara és massa prompte per a poder valorar la mida de la població reproductora de corriol
camanegre durant la present temporada. Els resultats preliminars indiquen la presència d'unes 41
parelles reproductores d'esta espècie en l'àmbit de la Devesa (ja que les poblacions reproductores
s'estimen en parelles i no en nombre d'exemplars). No és possible, per tant, fer encara un balanç
comparatiu. No obstant això, les dades semblen ser similars als censos dels últims anys o fins i
tot millors, ja que la població ha estat situada entre les 26 i les 38 parelles reproductores en anys
recents. En tot cas, es pot fer un balanç positiu preliminar de la grandària de població del corriol
camanegre en l'àmbit de la Devesa que, en el pitjor dels casos, podria estar contenint l'acusat
declivi que pateix l'espècie a nivell mundial. Per això és molt important no destorbar a l’espècie i
fer un protocol de neteja de les platges naturals el més respectuós possible, deixant les restes
vegetals a les platges, que són precisament les zones on es produïxen els cordons dunars i estes al
seu torn, les que elegix esta espècie per a la seua nidificació. Les platges naturals no poden ser
com les urbanes i qui accedix a estes platges ha de tindre clar que accedix a un entorn natural."

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 12
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives a les
"Inversions a la Devesa del Saler".

PREGUNTA

"El pasado 3 de junio se celebraba el Día de la Devesa-Albufera, una efeméride que viene
conmemorándose desde el año 2017, tras la aprobación en el Pleno municipal de diciembre de
2016 de una declaración institucional para la puesta en valor de la importancia del Parque
Natural de la Albufera para la ciudad. Precisamente el 3 de junio de 1927 tanto la Devesa del
Saler como el propio lago de la Albufera pasaban a ser propiedad efectiva del Ayuntamiento de
València.
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Con base a lo anterior, se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Qué inversiones concretas ha realizado el Ayuntamiento de València desde 2015 en el
ámbito de la Devesa del Saler? ¿Y en el núcleo residencial de la Cashbah? Interesamos se nos
facilite un listado pormenorizado de las mismas. ¿A qué importe ascienden estas inversiones?
¿Qué otras se tienen previstas?

2ª.- ¿Qué actuaciones concretas se han realizado desde la citada fecha por parte del equipo
de gobierno en materia de prevención de incendios en la Devesa del Saler? ¿Cuáles se tienen
previstas de cara al próximo periodo estival? ¿Se piensa instar a la Generalitat a acelerar los
plazos del plan antiincendios?

3ª.- ¿Qué actuaciones de poda se han realizado durante este periodo por parte del
Ayuntamiento en el ámbito del bosque de la Devesa y, más específicamente, junto a los
apartamentos del entorno? ¿Qué actuaciones a este respecto se tienen previstas en las próximas
fechas? ¿Y en el materia de hidrantes?

4ª.- ¿Qué trabajos de limpieza de la calzada se han realizado desde 2015 en la Devesa? ¿Y
de reasfaltado de viales de conexión con las urbanizaciones incluidas en el citado sector?
¿Cuántos tramos de vía quedan por intervenir? ¿Qué superficie representa? ¿Cuáles se tienen
previstas en las próximas fechas?

5ª.- ¿Qué tareas de limpieza y mantenimiento se han efectuado en el bosque y, en concreto,
en los seis itinerarios de la Devesa: el Itinerario Histórico de la Gola del Pujol, el Itinerario
Botánico, el Itinerario Paisajístico, el Itinerario de los Sentidos, el Itinerario Lúdico de la Playa y
el Itinerario Histórico de El Saler?

6ª.- En relación con la pregunta anterior, ¿qué trabajos de señalización informativa se han
realizado desde 2015 por parte del equipo de gobierno municipal en la Devesa y, en particular, en
las seis rutas senderistas y/o cicloturistas antes mencionadas? ¿Qué otras actuaciones se tienen
previstas en esta materia?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1ª.- ¿Qué inversiones concretas ha realizado el Ayuntamiento de València desde 2015 en
el ámbito de la Devesa del Saler? ¿Y en el núcleo residencial de la Cashbah? Interesamos se nos
facilite un listado pormenorizado de las mismas. ¿A qué importe ascienden estas inversiones?
¿Qué otras se tienen previstas? 

En els últims anys, en el nucli urbanitzat de la  Casbah, este servici va realitzar una
passarel·la de fusta des d’este nucli fins a la connexió amb l'itinerari per als vianants adaptat a la
calçada. 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 27

A més, des de l’àrea d’urbanisme es va reparar completament el passeig marítim de la
Casbah que un temporal havia danyat greument, passeig marítim que es troba en zona de domini
públic marítim-terrestre però que el govern central es negà a reparar. 

2015

29.272,99 € Adequació depòsit estanc per a aigües residuals en el Racó de l´Olla.
16.310 € Adquisició vehicle elèctric pla movele i pals recàrrega.
14.501 € Redacció de 4 projectes en un únic contracte:

Demolició,  substitució i integració d'antics vials en la zona de "L’Aterrisador de
la Devesa".      
Enderrocament d'antic embarcador al costat de la Gola del Pujol.
Construcció d'Hivernacle en els Vivers Municipals del Saler.
Construcció de pèrgola de repicat en els Vivers Municipals del Saler.      

2016

14.860,62 € Redacció projecte accessibilitat itinerari de la Gola del Pujol.
1.609,30 € Adquisició de lupa binocular.
2096,90 € Adquisició material fotogràfic.
2.509,29 € Estació meteorològica.
10.648 € WC portàtils.
556 € Megàfon i prismàtics.
13.848,63 € Adquisició cambra creixement plantes.
3.704,77 € Adquisició i col·locació de font en mirador del Pujol.
12.211,32 € Adquisició vehicle elèctric.
1.210 € Redacció i direcció projecte Restauració platja camí Vell Racó de l´Olla.
5.590,49 € Execució projecte Restauració platja camí Vell Racó de l´Olla.
57.750,01 € Execució construcció hivernacle Vivers Municipals del Saler.
3.500 € Direcció obra construcció hivernacle Vivers Municipals del Saler (d’ara endavant
"VVMM").
11.071,50 € Sonda Gola del Pujol.

2017 

4.840 € Redacció i direcció i coordinació seguretat i salut instal·lació
passarel·la Casbah-nucli 6.
57.329,99 € Execució instal·lació passarel·la Casbah-nucli 6.
21.719,50 € Direcció obra accessibilitat itinerari Gola Pujol.
787.453,26 € Execució obra accessibilitat itinerari Gola Pujol.
16.999,23 € Faristols i panells per a 6 itineraris.
12.998,22 € Taules Muntanyar de la Mona.
8.600 € Taules.
13.189 € Redacció projecte reconstrucció i reparació mota.
17.666 € Direcció obra i coord. seg i salut projecte reconstrucció i reparació mota.
208.187,75 € Execució projecte reconstrucció i reparació mota.
1.500 € Adquisició cambres fototrampeig.
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8.018,19 € Adquisició emplafones per a Casa Forestal.
897,82 € Equip processos informació (ordinador portàtil).
8.470 € Redacció projecte millora embarcador Perellonet.
1.452 € Direcció obra millora embarcador Perellonet.
59.290 € Execució obra embarcador Perellonet.
2.302 € Redacció i direcció i coord. Projecte restauració vores talús Racó l’Olla.
11.155 € Execució Projecte restauració vores talús Racó l´Olla
5.010,94 € Redacció projecte nous accessos VVMM.
6.013,12 € Direcció obra i coord. projecte nous accessos VVMM.
119.141,02 € Execució obra projecte nous accessos VVMM.
16.698 € Redacció projecte edifici embarcador Gola Pujol.
3.260,95 € Redacció projecte hivernacle llavors VVMM.
4.235 € Redacció projecte illots terra i llebeig Racó l´Olla.
2.662 € Redacció projecte condicionament exterior Casa Forestal.
4.521,56 € Pals recarrega vehicle elèctric.
10.941,98 € Reposició del SAI (sistema de estabilització de corrent elèctrica) dels VVMM.
3.766,39 € Reposició sistema climatització en VVMM.

2018

17.772,76 € Subministrament taules Devesa.
1.029,95 Panell Flor Muntanyar Mona.
1.870,01 € 2 cartells informatius.
2.873,75 € Modif projecte embarcador Gola Pujol.
2.200 € Redacció projecte desamiantat canonada VVMM.
17.908 € Adequació ús públic comportes Gola Pujol.
16.335 € Redacció projecte rehabilitació i adaptació us públic Casa Forestal.
6.655 € Redacció projecte millora embarcador Perellonet.

2019

12.036,62 € Execució i direcció eliminació canonada fibrociment VVMM.
48.000 € Execució i direcció illots Racó de l´Olla.
48.000 € Execució i direcció hivernacle VVMM.
22.000 € Adquisició vehicles elèctrics i punts recàrrega.
3.500 € Material òptic.

En 2020 les diverses actuacions que es realitzaran es publicaran el seu degut moment.

2ª.- ¿Qué actuaciones concretas se han realizado desde la citada fecha por parte del equipo
de gobierno en materia de prevención de incendios en la Devesa del Saler? ¿Cuáles se tienen
previstas de cara al próximo periodo estival? ¿Se piensa instar a la Generalitat a acelerar los
plazos del plan antiincendios? 

Les actuacions més importants són les que són desenvolupades, de manera habitual, per la
contracta municipal dels servicis de Protecció del Medi Natural de la Devesa de l’Albufera de
València, que compta amb el Servici Permanent de Disminució del Risc d'Incendi a la Devesa.
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La contracta presta els seus servicis de manera ininterrompuda i continuaran treballant el
pròxim estiu.

Altres actuacions importants estan sent desenvolupades per la Diputació de València, a la
qual s'ha vingut sol·licitant en els anys 2018, 2019 i 2020 una brigada de treballs forestals de
Divalterra. Els treballs d’esta brigada se centren expressament en les zones de la muntanya més
pròximes als edificis. En l'any 2019, la Diputació de València va establir que la brigada tinguera
caràcter de permanent, amb base en la Casa Forestal del Saler. Per tant, es preveu que els treballs
de la brigada de Divalterra continuen el pròxim estiu.

Això respecte al que realitza el Servici Devesa-Albufera. El Servici de Bombers i Protecció
Civil realitza una importantíssima tasca de prevenció d’incendis forestals a la Devesa però per a
conèixer-les hauran de formular la pregunta a la comissió informativa corresponent.

3ª.- ¿Qué actuaciones de poda se han realizado durante este periodo por parte del
Ayuntamiento en el ámbito del bosque de la Devesa y, más específicamente, junto a los
apartamentos del entorno? ¿Qué actuaciones a este respecto se tienen previstas en las próximas
fechas? ¿Y en el materia de hidrantes? 

Els treballs de poda, del Servici Permanent de Disminució del Risc d'Incendi a la Devesa,
han generat anualment les tones de brancatge que s'arrepleguen en la següent taula:

ANY TONES DE BRANCATGE

2015 641,85

2016 566,63

2017 685,866

2018 732,79

2019 527,895

Gener-maig 2020 234,165

Els treballs de poda en l'entorn immediat als edificis i hidrants representen, segons l'any,
entre el 40 i el 60% del total anual de les tones produïdes.

Estes dades indiquen que els treballs del Servici Permanent de Disminució del Risc
d'Incendi a la Devesa s'han centrat majoritàriament en els voltants dels edificis i la xarxa
d'hidrants. En este últim cas, tots els anys a l'inici de la campanya d'estiu es procedeix a
desbrossar els voltants dels hidrants per a facilitar la seua visibilitat i accés.

Es preveu que les actuacions de poda futures continuen la mateixa línia. 

4ª.- ¿Qué trabajos de limpieza de la calzada se han realizado desde 2015 en la Devesa?

Els servicis de neteja en estes urbanitzacions són els següents: 
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En temporada alta de platges (4 mesos d'estiu) els 14 operaris/ies que netegen manualment
les platges, dediquen part de la seua jornada a la neteja diària, també de dilluns a diumenge dels
vials i espais urbans adjacents a les platges, i en esta platja de la Garrofera, es realitza de la
mateixa manera. 

En època d'estiu, i des de fa pocs anys, quan es va habilitar un banda de la calçada
reservada per a vianants, es realitza una neteja exhaustiva de pinassa dels vials mitjançant
agranada mecànica, especialment d’esta banda de la calçada.

Per als mesos de tardor, hivern i primavera s'ha programat una neteja de pinassa mensual
mitjançant agranada mecànica, així com, amb freqüència diària, buidat de papereres i recollida de
brutícia de la via pública. 

La recollida de residus urbans no selectius és diària de dilluns a dissabte; els residus de
paper cartó i envasos lleugers es recullen cada dos dies; els de vidre mensualment i si escau amb
més freqüència, i els mobles i estris s'arrepleguen previ avís també tots els dies de dilluns a
dissabte. 

¿Y de reasfaltado de viales de conexión con las urbanizaciones incluidas en el citado
sector? ¿Cuántos tramos de vía quedan por intervenir? ¿Qué superficie representa? ¿Cuáles se
tienen previstas en las próximas fechas? 

Estes preguntes hauran de ser formulades a la comissió informativa corresponent. 

5ª.- ¿Qué tareas de limpieza y mantenimiento se han efectuado en el bosque y, en concreto,
en los seis itinerarios de la Devesa: el Itinerario Histórico de la Gola del Pujol, el Itinerario
Botánico, el Itinerario Paisajístico, el Itinerario de los Sentidos, el Itinerario Lúdico de la Playa y
el Itinerario Histórico de El Saler? 

La tasca de neteja en general de la Devesa és competència del Servici de Gestió Sostenible
de Residus. Esta tasca es veu reforçada a l'interior del bosc per brigades d'ocupació dependents
del Servici Devesa-Albufera.

En relació amb els itineraris, el Lúdic de la Platja, el paisatgístic i l'Itinerari Històric
del Saler, la neteja la realitza el Servici de Gestió Sostenible de Residus.

La resta d’itineraris que discorren per l'interior del bosc, els realitzen habitualment les
brigades d'ocupació dependents del Servici Devesa-Albufera. Enguany, este servici el realitza 1 o
2 vegades a la setmana la contracta de Devesa-Albufera, en concret la brigada de manteniment. 

6ª.- En relación con la pregunta anterior, ¿qué trabajos de señalización informativa se han
realizado desde 2015 por parte del equipo de gobierno municipal en la Devesa y, en particular, en
las seis rutas senderistas y/o cicloturistas antes mencionadas? ¿Qué otras actuaciones se tienen
previstas en esta materia? 

En relació amb la senyalització informativa de tota la Devesa incloent itineraris, esta es
manté diàriament, netejant i substituint els panells trencats.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 31

S'han dissenyat nous cartells informatius entre ells l'informatiu del llac del Pujol, s'han
col·locat cartells nous en les zones de protecció de les dunes del Saler, Rambla, Pujol
i Perellonet, així com en les zones de cria o d'alimentació d’aus, en la zona de Reserva de la
Punta i en el mirador del Pujol. A més, es van substituir tota la cartelleria de tots els itineraris de
la Devesa fent-los bilingües (abans estaven exclusivament en castellà (contravenint la normativa
lingüística vigent en el seu moment) excepte el de la Gola del Pujol, per ser objecte d’un projecte
a banda integral.

En concret, amb l'execució del projecte d'accessibilitat de l'itinerari del Pujol, s'ha fet un
nou disseny de tots els panells, incloent pictogrames per a criatures, textos en Braille i figures en
3D per a persones amb problemes de visibilitat, i complementat amb un sistema d’àudio i vídeo a
través de codis QR."

RESPOSTA

Sra. Gómez, titular de l'Àrea de Desenvolupament i Renovació Urbana i Habitatge

"Por parte de la Delegación de Desarrollo y Renovación Urbana se han realizado las
siguientes actuaciones: 

2016: Renovación aceras El Saler                                                                        251.075'58€

2017: Proyecto de Emergencia del Paseo de la Kasbah                                       505.520,00€

2017: Pavimentación Gola del Puchol, tramo desde Hotel Sidi hacia el Norte     83.049,37€

2020: Pavimentación viales Gola Puchol. Acceso a Núcleos                              109.670,09€

Se tiene previsto seguir con las pavimentaciones, en función de las disponibilidades
económicas que le sean asignadas."

13 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 13
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relativas a les
"Platges".

PREGUNTA

"A preguntas formuladas por este grupo municipal, en anteriores Comisiones, se nos
respondió que respecto a las playas del sur "se había solicitado una subvención para duchas,
lavapiés, pasarelas, canalizaciones generales y acometidas a duchas, abastecimiento de agua y
saneamiento por el total de los daños causados por el temporal" que sufrimos este mismo año,
respecto a dicha subvención, la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- El Servicio de Playas solicitó ayuda a la Delegación de Gobierno a través de acuerdo de
27 de enero de 2020 por importe de 51.760,67 €. ¿Ha recibido ya el Ayuntamiento de València la
subvención solicitada para hacer frente a los daños causados por el grave temporal?
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2.- En caso afirmativo, ¿se ha recibido la totalidad del importe solicitado? ¿Qué cantidad
del importe recibido se ha ejecutado a fecha de la presente Comisión?

3.- En caso negativo, ¿va a proceder el Ayuntamiento a realizar las reparaciones
mencionadas en la pregunta a pesar de no recibir la subvención?

4.- ¿Ha recibido ya el Ayuntamiento de València la cantidad de 303.907,28 € solicitados
para hacer frente a la reparación de los daños causados por el temporal Gloria?

5.- En caso negativo, ¿ha solicitado el equipo de gobierno que se haga efectivo importe?
Solicitamos se nos facilite una copia del escrito solicitando el reintegro de dicha cantidad,
indicando la fecha del mismo."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1.- El Servicio de Playas solicitó ayuda a la Delegación de Gobierno a través de acuerdo
de 27 de enero de 2020 por importe de 51.760,67 €. ¿Ha recibido ya el Ayuntamiento de
València la subvención solicitada para hacer frente a los daños causados por el grave temporal?

No.

2.- En caso afirmativo, ¿se ha recibido la totalidad del importe solicitado? ¿Qué cantidad
del importe recibido se ha ejecutado a fecha de la presente Comisión?

-

3.- En caso negativo, ¿va a proceder el Ayuntamiento a realizar las reparaciones
mencionadas en la pregunta a pesar de no recibir la subvención?

Las que corresponden al Servicio de Playas se han realizado.

4.- ¿Ha recibido ya el Ayuntamiento de València la cantidad de 303.907,28 € solicitados
para hacer frente a la reparación de los daños causados por el temporal Gloria?

Responde la Delegación del Ciclo Integral del Agua.

5.- En caso negativo, ¿ha solicitado el equipo de gobierno que se haga efectivo importe?
Solicitamos se nos facilite una copia del escrito solicitando el reintegro de dicha cantidad,
indicando la fecha del mismo.

-"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"4 y 5.
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La solicitud de ayudas para hacer frente a la reparación de los daños causados por el
temporal Gloria fue presentada telemáticamente el 2 de abril e incluía todos los daños
comunicados por los Servicios municipales, incluido el Ciclo Integral del Agua, que remitió a
esta Secretaría la correspondiente memoria valorada de los daños.

Con fecha de hoy se ha realizado consulta telemática y, al constatarse que no ha habido
ninguna variación de los datos relativos a la solicitud municipal, se ha realizado consulta
telefónica con la oficina gestora de la Generalitat. Se ha informado que los plazos para presentar
las solicitudes, suspendidos por la entrada en vigor del Estado de Alarma, finalizaron el 15 de
junio, momento a partir del cual se ha comenzado a revisar las solicitudes."

14 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 14
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Julia Climent Monzó, del Grup Municipal Popular, relatives al
"Pla Local de Prevenció d'Incendis Forestals de València".

PREGUNTA

"De acuerdo con el artículo 55.3 de la Ley 3/1993, las entidades locales con terrenos
forestales en su territorio tienen la obligación de redactar su propio plan local de prevención de
incendios para sus respectivos términos municipales. A este respecto, mediante Orden 30/2017,
de 20 de noviembre, de la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático y
Desarrollo Rural, por la que se unifican y aprueban las normas técnicas para la redacción de
Planes Locales de Prevención de Incendios Forestales (PLRPIF), se aprobó la citada figura.

Con base a lo anterior, se formulan las siguientes

PREGUNTAS

1ª.- ¿Está elaborando el Ayuntamiento de València un Plan Local Reducido de Prevención
de Incendios Forestales (PLRPIF) para los terrenos forestales comprendidos dentro de su término
municipal y, muy especialmente, para la Devesa del Saler, en cumplimiento de la legislación
vigente en dicha materia?

2ª.- En caso afirmativo, ¿para qué fecha tiene previsto la Concejalía de Devesa -Albufera
tener redactado el referido plan antiincendios? En cualquier caso, se espera tenerlo a lo largo del
presente periodo estival? ¿Qué medidas concretas de prevención se incluyen en el futuro PLRPIF
de València?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Conservació d'Àrees Naturals i Devesa-Albufera

"1ª.- ¿Está elaborando el Ayuntamiento de València un Plan Local Reducido de
Prevención de Incendios Forestales (PLRPIF) para los terrenos forestales comprendidos dentro
de su término municipal y, muy especialmente, para la Devesa del Saler, en cumplimiento de la
legislación vigente en dicha materia?
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L'Ajuntament de València està elaborant el Pla Local de Prevenció d'Incendis Forestals del
Municipi de València. 

2ª.- En caso afirmativo, ¿para qué fecha tiene previsto la Concejalía de Devesa –Albufera
tener redactado el referido plan antiincendios? En cualquier caso, se espera tenerlo a lo largo del
presente periodo estival? ¿Qué medidas concretas de prevención se incluyen en el futuro PLRPIF
de Valencia?

El pla està elaborant-se en les seues últimes fases, i per tant encara en fase d’esborrany. A
partir de la seua aprovació per part municipal, s'iniciaran els tràmits en l’Ajuntament per a
enviar-lo a la Generalitat Valenciana, que és qui l’aprova definitivament i per tant, no podem
avançar una data concreta en no ser competència exclusiva municipal la seua aprovació.

Les mesures concretes que preveu arreplegar el Pla Local de Prevenció d'Incendis Forestals
del Municipi de València, són les previstes en el Pla de Prevenció d'Incendis de la Demarcació
Forestal de Llíria, en el Pla de Prevenció d'Incendis del Parc Natural de l'Albufera. En estar en
fase de redacció el Pla, no es poden avançar les mesures concretes, que es donaran a conéixer en
quant s’aprove inicialment per part de l’Ajuntament."

15 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a les "Mesures a implementar per a evitar l'abocament de guants i màscares en la via
pública i en la xarxa de sanejament".

PREGUNTA

"El abandono en el suelo de las vías públicas de València, de guantes y mascarillas usadas
que utiliza la ciudadanía, están afectando a los elementos de la red de saneamiento (imbornales).

El Ministerio de Transición Ecológica ha advertido que esta práctica, además de ser un
comportamiento incívico, puede aumentar el riesgo de contagio.

El B.O.E. publica las instrucciones sobre la gestión de residuos en la situación de crisis
sanitaria ocasionada por el COVID-19.

PREGUNTAS:

1.- ¿Qué medidas está poniendo en marcha el Ayuntamiento, para evitar esta incívica
práctica?

2.- ¿Se están sancionando estos comportamientos incívicos? ¿Número de sanciones
impuestas por la Policía Local durante el estado de alarma?

3.- ¿Ha realizado el Ayuntamiento campañas de información ciudadana a este respecto?
¿Se han realizado campañas recordando a la ciudadanía que los guantes, mascarillas, etc. deben
depositarse en el contenedor de envases resto gris?
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4.- ¿Qué proceso realiza el Ayuntamiento, de gestión de estos residuos del contenedor de
envases resto de color gris, en esta crisis sanitaria? ¿Se reciclan estos residuos que podrían estar
contaminados?

5.- ¿Dispone el Ayuntamiento de datos del número de kilos de guantes/mascarillas
retiradas de la vía pública e imbornales, por los servicios de limpieza en este estado de alarma?
¿Qué coste adicional va a suponer este servicio especial de recogida de estos residuos? ¿Dispone
de datos del tratamiento de extracción en depuradoras por la presencia de estos residuos?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Public

"1.- ¿Qué medidas está poniendo en marcha el Ayuntamiento, para evitar esta incívica
práctica?

3.- ¿Ha realizado el Ayuntamiento campañas de información ciudadana a este respecto?
¿Se han realizado campañas recordando a la ciudadanía que los guantes, mascarillas, etc. deben
depositarse en el contenedor de envases resto gris?

Respostes 1 i 3.

En estos moments s'està preparant una campanya municipal monogràfica tant en premsa,
com a ràdio i xarxes socials, específica sobre el correcte dipòsit de mascaretes i guants usats en el
contenidor gris de residus urbans.

2.- ¿Se están sancionando estos comportamientos incívicos? ¿Número de sanciones
impuestas por la Policía Local durante el estado de alarma?

L’alçament de multes i sancions per estes infraccions amb identificació de les persones
infractores, són competència de Policia Local seguits pel corresponent expedient del Servici de
Procediment Sancionador. Per tant, esta pregunta haurà de formular-se en les comissions
informatives corresponents.

4.- ¿Qué proceso realiza el Ayuntamiento, de gestión de estos residuos del contenedor de
envases resto de color gris, en esta crisis sanitaria? ¿Se reciclan estos residuos que podrían estar
contaminados?

El tractament dels residus del contenidor gris es realitza, d'acord amb la normativa
aplicable, per la Planta de Tractament de l'Entitat Metropolitana de Tractament de Residus, que
és l'entitat competent en la dita matèria.

5.- ¿Dispone el Ayuntamiento de datos del número de kilos de guantes/mascarillas
retiradas de la vía pública e imbornales, por los servicios de limpieza en este estado de alarma?
¿Qué coste adicional va a suponer este servicio especial de recogida de estos residuos? ¿Dispone
de datos del tratamiento de extracción en depuradoras por la presencia de estos residuos?
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En el desenvolupament dels servicis manuals i mecànics de neteja de l'espai públic i del
servici de recollida, no es duen a terme una diferenciació dels nombrosos tipus de residus
recollits en la via pública.

No es preveu que la recollida de residus de guants i mascaretes usades comporte cap cost
addicional, donat que són actuacions que es presten de manera integrada en el servici ordinari,
tant per als servicis de neteja de l'espai públic com per als de recollida de la fracció resta."

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"Las preguntas 1, 2, 3 y 4 corresponden al Área de Ecología y Emergencia Climática.

5.- Con referencia a guantes o mascarillas que hayan podido atravesar las rejas y llegar al
interior de los imbornales, no se dispone de datos del número de kilos. Los residuos se retiran de
forma conjunta."

16 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a la "Gestió de residus urbans".

PREGUNTA

"En el mes de abril del presente año en la Comisión de ecología urbana se aprobó una
moción alternativa a la moción presentada por este grupo Municipal para proponer la
desinfección de los elementos de mobiliario urbano, fuentes e instalaciones que existen en los
parques y jardines de València.

La alternativa presentada y aprobada por el gobierno municipal acordaba "Que per part de
l'Ajuntament de València es consulte a les autoritats sanitàries, competents en matèria de salut
pública, perquè indiquen si és recomanable la desinfecció de les zones enjardinades per combatre
la COVID-19 i si la resposta és afirmativa, quin seria el protocol adequat de desinfecció tenint en
compte les característiques especials en quant a manteniment de la diversitat de plantes, arbres i
fauna associada, així com especialment les zones de jocs infantil. El protocol haurà d'indicar
especialment el virucida a utilitzar en les zones enjardinades i zones de jocs infantils així com la
freqüència d'aplicació".

Es por ello que el concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Se ha realizado dicha consulta a las autoridades sanitarias competentes en materia de
salud pública?
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2.- En caso afirmativo, ¿en qué fecha se evacuó la consulta, cuál ha sido la respuesta, y qué
organismo ha emitido el informe o resolución al respecto? Solicitamos se nos facilite una copia
del escrito remitido desde el Ayuntamiento de València solicitando dicha información, dónde se
indique la fecha, así como la respuesta remitida por las autoridades sanitarias competentes.

3. Dado que, a pesar de seguir con la declaración de Estado de Alarma, los parques y
jardines de la ciudad están abiertos al público, desde hace varias semanas, ¿se ha establecido
algún protocolo especial de limpieza y desinfección del mobiliario existente en los mismos?

4.- En caso afirmativo, ¿cuál es el protocolo que se está siguiendo?

5.- ¿Con qué frecuencia se limpian y desinfectan los elementos de mobiliario urbano,
fuentes e instalaciones de los parques y jardines de València?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1.- ¿Se ha realizado dicha consulta a las autoridades sanitarias competentes en materia de
salud pública?

Sí.

2.- En caso afirmativo, ¿en qué fecha se evacuó la consulta, cuál ha sido la respuesta, y qué
organismo ha emitido el informe o resolución al respecto? Solicitamos se nos facilite una copia
del escrito remitido desde el Ayuntamiento de Valencia solicitando dicha información, dónde se
indique la fecha, así como la respuesta remitida por las autoridades sanitarias competentes.

El 23 d’abril de 2020 s’eleva consulta a la Direcció General de Salut Pública i Addiccions,
relativa a l’obertura de Parcs i Jardins a la ciutat de València. S’adjunta resposta de dit
organisme.

3. Dado que, a pesar de seguir con la declaración de Estado de Alarma, los parques y
jardines de la ciudad están abiertos al público, desde hace varias semanas, ¿se ha establecido
algún protocolo especial de limpieza y desinfección del mobiliario existente en los mismos?

Sí.

4.- En caso afirmativo, ¿cuál es el protocolo que se está siguiendo?

Les tasques de desinfecció s'han centrat en les papereres, procedint a la seua desinfecció
juntament amb les tasques de neteja (segons jardí, diària o cada dos dies). El producte utilitzat és
una solució d'hipoclorit sòdic (lleixiu), un dels productes homologats per les autoritats
competents.

Des del dia 15 de juny a més, s’ha procedit a ampliar la desinfecció a jocs infantils,
biosaludables i cal·listènia.
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5.- ¿Con qué frecuencia se limpian y desinfectan los elementos de mobiliario urbano,
fuentes e instalaciones de los parques y jardines de València?

La neteja i repàs del mobiliari es revisa periòdicament procedint a la seua especial neteja
quan s'observa alguna incidència concreta.

Les fonts objecte de gestió pel Servici de Jardineria Sostenible, es revisen i mantenen
setmanalment i amb el tractament de cloració i control de pH de l'aigua s'assegura la total
desinfecció d'esta.

ANNEX I – Resposta Direcció General de Salut Pública."
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##ANEXO-1724661##
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17 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives als "Jocs infantils".

PREGUNTA

"Respecto a los juegos infantiles que existen en la ciudad, y dado que los mismos todavía
se encuentran cerrados al público, el concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿Piensa el equipo de gobierno limpiar y desinfectar las zonas infantiles antes de su
apertura al público?

2.- En caso afirmativo, ¿cuándo y qué frecuencia se va emplear en los trabajos de
desinfección?

3- En caso negativo, ¿qué motivos justifican la no desinfección?

4.- ¿Qué previsión tiene el gobierno municipal respecto a la apertura de los mismos?

5.- ¿Se ha establecido algún protocolo de limpieza y desinfección de los mismos? En caso
afirmativo, solicitamos se nos facilite una copia de dicho protocolo indicando la frecuencia de
limpieza de los mismos."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"Pregunta 1: Pensa l'equip de govern, netejar i desinfectar les zones infantils abans de la
seua obertura al públic?

Des de la Regidoria de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat s’ha preparat un
dispositiu de desinfecció en quant les autoritats sanitàries competents han dictaminat que així ha
de ser.

Pregunta 2: Quan i quina freqüència s'emprarà en els treballs de desinfecció?

Freqüència diària, tots els dies de dilluns a diumenge.

Pregunta 3: En cas negatiu, què motius justifiquen la no desinfecció?

No procedix.

Pregunta 4: Quina previsió té el govern municipal respecte a l'obertura d’estos?

Es van començar a obrir dilluns 15 de juny, segons instruccions dictaminades per
l’autoritat competent, en este cas el President de la Generalitat.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 42

Pregunta 5: S'ha establit algun protocol de neteja i desinfecció d’estos?

Servici de Jardineria Sostenible, Zona sud:   Total 24 operaris treballant cada jornada en
horari nocturn. S’ha realitzat una contractació de 28 persones.

Servici de Jardineria Sostenible, Zona nord: Total 15 operaris treballant cada jornada en
horari nocturn. S’ha efectuat una contractació de 21 persones.

OAM: 23 persones que treballaran cada dia, de dilluns a divendres. Jornada de 7 hores a 9
hores. 10 persones que treballaran els caps de setmana, de 5 hores a 8 hores.

En tots els casos s’usarà un virucida autoritzat pel govern central.

Cost total de la desinfecció per mes: 301.059,04 euros."

18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relativas als "Abocadors incontrolats en el terme municipal de València".

PREGUNTA

"Respecto a la existencia de vertederos ilegales de residuos, enseres y restos de obras en la
ciudad de València, todos ellos focos de insalubridad, como consecuencia de comportamientos
incívicos de la población, y ante la dispersión de los mismos en el término municipal, es por lo
que el Concejal que suscribe formula las siguientes: 

PREGUNTAS

1.- ¿Cuántos vertederos ilegales existen en la actualidad en València?

2.- ¿Tiene el equipo de gobierno local localizados la totalidad de los vertederos ilegales de
escombros y enseres abandonado, situados en el término municipal de València? Solicitamos se
nos facilite una enumeración detallada de los mismos, indicando la ubicación de cada uno de
ellos.

3.- ¿A lo largo del presente año se ha procedido a la clausura de alguno de ellos?

4.- En caso afirmativo, ¿de cuántos?

5.- En caso negativo, ¿por qué motivo?

6.- ¿Existen restos de amianto en dichos vertederos?

6.- ¿Qué medidas se han adoptado para combatir y erradicar los vertederos incontrolados
en València, así com, en su caso, los restos de amianto?
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7.- ¿Qué coste económico supone al Ayuntamiento de València la limpieza y clausura de
los vertederos ilegales?

8.- ¿Se han impuesto multas y sanciones por la realización de esta práctica? Y, en su caso,
¿cuántas sanciones se han impuesto y cuál ha sido su importe?

9.- Por último, y ante un posible incremento de este tipo de vertederos ilegales debido a la
apertura de la actividad económica tras el confinamiento provocado por el estado de alarma.
¿Piensa el equipo de gobierno municipal, incrementar las medidas de control respecto a este tipo
de vertederos ilegales?"

RESPOSTA

Sr. Cano, delegat de Policia Local

"1.- ¿Cuántos vertederos ilegales existen en la actualidad en València?

2.- ¿Tiene el equipo de gobierno local localizados la totalidad de los vertederos ilegales de
escombros y enseres abandonado, situados en el término municipal de València? Solicitamos se
nos facilite una enumeración detallada de los mismos, indicando la ubicación de cada uno de
ellos.

3.- ¿A lo largo del presente año se ha procedido a la clausura de alguno de ellos?

4.- En caso afirmativo, ¿de cuántos?

5.- En caso negativo, ¿por qué motivo?

6.- ¿Existen restos de amianto en dichos vertederos?

6.- ¿Qué medidas se han adoptado para combatir y erradicar los vertederos incontrolados
en València, así como, en su caso, los restos de amianto?

7.- ¿Qué coste económico supone al Ayuntamiento de València la limpieza y clausura de
los vertederos ilegales?

Las preguntas 1 a 7 no corresponde contestarlas a esta Delegación.

8.- ¿Se han impuesto multas y sanciones por la realización de esta práctica? Y, en su caso,
¿cuántas sanciones se han impuesto y cuál ha sido su importe?

9.- Por último, y ante un posible incremento de este tipo de vertederos ilegales debido a la
apertura de la actividad económica tras el confinamiento provocado por el estado de alarma.
¿Piensa el equipo de gobierno municipal, incrementar las medidas de control respecto a este tipo
de vertederos ilegales?

Respuesta preguntas 8 y 9:
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La Policía Local de València realiza labores destinadas al control de estos lugares para
evitar los vertidos ilegales. Así por parte de la Unidad de Medio Ambiente se realizan de forma
discrecional funciones de vigilancia y control de zonas de vertido, informando en su caso al
servicio correspondiente de la Delegación de Residuos Urbanos y Limpieza del Espacio
Público."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1.- ¿Cuántos vertederos ilegales existen en la actualidad en València? 

Fins a la data s’ha detectat aproximadament 30, que han sigut netejats i clausurats pels
servicis de neteja de l’espai públic. 

2.- ¿Tiene el equipo de gobierno local localizados la totalidad de los vertederos ilegales de
escombros y enseres abandonado, situados en el término municipal de València? Solicitamos se
nos facilite una enumeración detallada de los mismos, indicando la ubicación de cada uno de
ellos. 

Sí, són els següents, són revisats periòdicament i si es detecta nous abocaments incontrolats
es col·loca un cartell avisant de la sanció possible i de la localització de l’ecoparc a València: 

Districte Municipal N ú m .
Ordre Situació

Patraix 1 Alqueria de la Morera

Jesús 2 Carrer Behring, 48

Jesús 3 Carrer Fernández de Mesa

Jesús 4 Carrer Sant Vicent, 273 (antiga Macosa, Túria)

Pobles del Sud 5 Avinguda dels Treballadors

Pobles del Sud 6 Assagador de la Torre I

Pobles del Sud 7 Ávarez de Sotomayor

Pobles del Sud 8 Camí Molí de La Campaneta

Pobles del Sud 9 Pinet (Carretera La Torre a Sedaví)

Pobles del Sud 10 Carrer Manuel Iranzo (La Torre)

Pobles del Sud 11 Assagador de la Torre II

Pobles del Sud 12 Carrer Boix V-30   (murs Cementeri General)
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Districte Municipal N ú m .
Ordre Situació

Pobles de l’Oest 1 Plaça Canonges

La Saïdia 2 Santiago Ruiseñor / Alqueria Albors

Benicalap 3 Periodista Gil Sumbiela, 31 / carrer Equador

Rascanya 4 San Bernardo, 1

Pobles de l’Oest 5 Campament, 115-117

Pobles del Nord 6 Avinguda Constitució / Riu Genil

Benicalap 7 Riu Segre / Joan XXIII

Algirós 8 Serpis, 82

Districte Municipal Núm.
Ordre  Situació

Quatre Carreres 1 Malilla 117 i 119 (al costat d’Edicions Bidasoa)

Quatre Carreres 2 Carretera Malilla (baix del pont)

Quatre Carreres 3 Camí Valladar / Séquia Monperot

Quatre Carreres 4 Riu Tinto / Valladar

Quatre Carreres 5 Carretera En Rochs

Quatre Carreres 6 Camí Pare Presentat

Quatre Carreres 7 Camí Anouers

Quatre Carreres 8 Camí Salinar

Quatre Carreres 9 Camí entrada Bonlloch

Poblats Marítims 10 Cementeri del Grau (Poeta Sant Martí i Aguirre)

3.- ¿A lo largo del presente año se ha procedido a la clausura de alguno de ellos? 

Sí. 

4.- En caso afirmativo ¿de cuántos? 

S'han netejat els 30 abocadors. En 12 d'ells s'han instal·lat cartells d’"Abocador clausurat",
amb referència a la sanció per incompliment i la norma i article on expressament es recull. 

5.- En caso negativo ¿por qué motivo? 

No és el cas. 
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6.- ¿Existen restos de amianto en dichos vertederos?

En una proporció residual d’un 0’2% sobre el total de residus que es recullen a la ciutat de
València. 

6. bis - ¿Qué medidas se han adoptado para combatir y erradicar los vertederos
incontrolados en València, así com, en su caso, los restos de amianto? 

Es netegen els abocadors i s'instal·len cartells d’advertència del deure de compliment de
l'Ordenança Municipal de Neteja Urbana, que prohibix els abocaments i assenyala les sancions
per incompliment. 

El Servici de Gestió Sostenible de Residus no intervé en la gestió dels residus d’amiant
provinents de demolició d’obres o rehabilitacions i en este cas és el servici de Disciplina
Urbanística, entre altres de l’àmbit de l’urbanisme, qui té la facultat de control de la traçabilitat
del dit residu. 

7.- ¿Qué coste económico supone al Ayuntamiento de València la limpieza y clausura de
los vertederos ilegales? 

El cost econòmic de la neteja i manteniment de tots els solars de València és d'1.187.537 €
a l’any. Tenint en compte que els recursos humans i mecànics d'este servici destinats a la neteja
de residus procedent d’estos abocadors il·legals pot considerar-se que és un 20%, es pot estimar
en uns 230.000 € a l’any. 

8.- ¿Se han impuesto multas y sanciones por la realización de esta práctica? Y, en su caso,
¿cuántas sanciones se han impuesto y cuál ha sido su importe? 

L’alçament de multes i sancions per estes infraccions amb identificació de les persones
infractores, són competència de Policia Local seguits pel corresponent expedient del Servici de
Procediment Sancionador. Per tant, esta pregunta haurà de formular-se en les comissions
informatives corresponents. 

9.- Por último, y ante un posible incremento de este tipo de vertederos ilegales debido a la
apertura de la actividad económica tras el confinamiento provocado por el estado de alarma.
¿Piensa el equipo de gobierno municipal, incrementar las medidas de control respecto a este tipo
de vertederos ilegales? 

La recuperació econòmica no hauria d'incrementar estes accions d'abocaments incontrolats
il·legals, més enllà dels nivells anteriors a l’estat d'alarma. No hi ha cap indici que sustente la
hipòtesi de la pregunta. En tot cas, segons totes les previsions, possiblement serà a l’inrevés."

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a les "Pintades en el patrimoni històric i cultural".
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PREGUNTA

"Puentes históricos como el de Serranos una de las entradas a la ciudad desde la parte
noroeste, alquerías como La Torre, o una de las naves protegidos del Parque Central diseñada por
el arquitecto valenciano Demetrio Ribes, han sido "victimas" de pintadas en el caso de los dos
primeros, y la nave destinada uso deportivo ha sufrido ataques vandálicos con piedras que han
destrozado parte de las vidrieras, todo ello en estos meses de confinamiento como consecuencia
de la pandemia provocada por el COVID-19, provocando deterioro y afección a nuestro
patrimonio histórico-artístico, es por ello que el Concejal que suscribe formula las siguientes:

PREGUNTAS

1ª.- ¿Cuántas veces y en qué fechas se ha procedido a la limpieza de pintadas en los
puentes del antiguo cauce del río Túria en lo que llevamos de año y en particular desde la entrada
en vigor del Decreto de Alarma? Solicitamos que en la respuesta se haga constar la fecha de la
intervención para la limpieza y el bien patrimonial sobre el que se ha actuado.

2ª.- ¿Cuántas brigadas o equipos municipales han participado en las tareas de limpieza de
los puentes históricos, y en cuánta superficie se ha actuado?

3ª.- ¿Cuántas intervenciones ha llevado a cabo el Ayuntamiento desde comienzo de año
hasta la fecha en alquerías, naves, monumentos y edificios que forman parte del patrimonio
histórico-artístico para la limpieza de pintadas y grafitis? Solicitamos que en la respuesta se haga
constar la fecha de la intervención para la limpieza y el bien patrimonial sobre el que se ha
actuado.

4ª.- ¿Qué medidas ha implementado el Consistorio para evitar estos actos incívicos y
vandálicos que en van en contra y afectan a nuestro patrimonio histórico-artístico, en aras de
evitar los mismos y preservar los puentes, edificios, monumentos, naves y alquerías?

5ª.- ¿Se ha impuesto alguna sanción a los autores de estos actos contra nuestro patrimonio?
Y, en su caso ¿cuántas se han impuesto y que importe se ha recaudado?

6ª.- Asimismo, ¿cuántas campañas de concienciación ciudadana para evitar y erradicar
estos comportamientos se han llevado a cabo por el Consistorio?

7ª.- Todas las intervenciones en el patrimonio protegido para restaurar y eliminar las
consecuencias de actos vandálicos, pintadas y grafitis que lo dañan. ¿Cuál ha sido el coste
económico de la limpieza en el patrimonio municipal en el pasado mandato (2015/2019) y en
primer año de lo que llevamos del presente mandato?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic
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"Les preguntes formulades han de presentar-se en la Comissió Informativa competent en
temes de patrimoni històric i cultural. És per allò exposat que, el regidor haurà d’adreçar la seua
pregunta a la Comissió Informativa de Benestar i Drets Socials, Educació, Cultura i Esports."

20 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relativas a les "Accions d'abocaments d'aigües residuals de la Depuradora de Pinedo a la mar".

PREGUNTA

"La Estación Depuradora de Aguas Residuales de Pinedo (EDAR) ha estado vertiendo
durante los meses de marzo y abril aguas residuales al mar. Estos vertidos suponen un riesgo para
la salud de las personas y deterioro al ecosistema, por incumplimiento de la normativa vigente
sobre la depuración de aguas residuales; es por lo que el Concejal que suscribe formula las
siguientes:

PREGUNTAS

1ª.- ¿Cuáles son las causas que han provocado vertidos de aguas residuales al mar sin
tratamiento durante el mes de marzo y el mes de abril?

2ª.- ¿Cuántos días en cada uno de los meses se han producido vertidos de aguas residuales
sin tratamiento? Y, ¿cuántos m³ de aguas sin tratamiento se han vertido al mar?

3ª.-   En lo que llevamos de año y sin contar los meses de marzo, ¿se han producido
vertidos de aguas residuales sin tratamiento al mar? En su caso, ¿en qué fechas y cuántos m³ se
han vertido?

4ª.- ¿Cuántas veces y a través de que tipo de requerimiento se ha dirigido el Ayuntamiento
de València a la EPSAR dependiente de la Generalitat Valenciana, por el incumplimiento de la
normativo vigente sobre vertidos incontrolados y sin tratamiento al mar? Solicitamos que en la
respuesta se adjunte copia de los requerimientos remitidos con la expresión de la fecha de entrada
en el registro autonómico correspondiente y contenido del mismo.

5ª.- Asimismo, ¿cuántas veces ha requerido el Ayuntamiento de València a la EPSAR para
que amplíe la capacidad de tratamiento de la instalación? Igualmente, solicitamos copia de los
escritos de requerimiento al respecto, con expresión de la fecha de entrada en el registro
autonómico y contenido del mismo.

6ª.- Igualmente, ¿cuántas requerimientos se han realizado a las distintas administraciones
competentes en la materia -tanto Administración Autonómica como del Estado (CHJ)- para la
construcción y ejecución de los distintos depósitos de tormentas en municipios que vierten sus
aguas a la instalación de Pinedo? Al igual que en las dos preguntas anteriores solicitamos copia
de los escritos.
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7ª.- Los vertidos de aguas residuales sin tratamiento al mar siempre lleva aparejado riegos
para las salud de las personas y el ecosistema marino. ¿Qué actuaciones ha llevado a cabo el
Ayuntamiento de València para comprobar los niveles de contaminación que los vertidos
provocan? Y, ¿qué acciones se han implementado para minimizar las consecuencias de los
vertidos en personas el ecosistema?

8ª.- Por último, ante esta repetición y reiteración de vertidos en periodos y episodios de
lluvias puntuales, ¿qué medidas ha implementado la depuradora de Pinedo en la actual planta
para evitar en la medida de lo posible nuevos vertidos al mar de aguas residuales sin
tratamiento?"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.- No se han producido vertidos de aguas residuales al mar sin tratamiento.

2.- No se han producido vertidos de aguas residuales al mar sin tratamiento.

3.- No se han producido vertidos de aguas residuales al mar sin tratamiento.

4.- Hasta el 15 de abril de 2020 la interlocución en estos asuntos se ha efectuado a través
de la EMSHI.

5.- La EDAR es de ámbito metropolitano y la planificación corresponde la EPSAR, según
el artículo 14 de la Ley 2/92 de Reglamento de la Generalitat Valenciana.

6.- Actualmente se encuentran parcialmente ejecutados siete depósitos que recogerán aguas
de todos los municipios de L’Horta Surd que vierten a Pinedo. Esta obra fue ejecutada por
AQUAMED y está pendiente de finalización por parte de esta entidad y recepción por parte de la
EPSAR.

7.-  El titular del vertido efectúa la vigilancia ambiental requerida en la autorización de
vertido comprobándose que se cumplen todos los parámetros que regulan la legislación. Por los
servicios técnicos se ha comprobado la documentación anual del año 2019 comprobándose el
cumplimiento de todos los parámetros.

8.-  La titularidad de la Depuradora de Pinedo es de la Generalitat Valenciana cuya
encomienda de gestión la tiene atribuía EPSAR, por lo que estas medias exceden del ámbito
municipal."

21 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal Popular,
relatives a la "Ampliació de la Biblioteca de l'Hospital".

PREGUNTA
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"A principios del pasado mes de mayo, la prensa escrita anunciaba que el Ayuntamiento de
València iniciaba los trámites para la ampliación de la Biblioteca del Hospital en la zona noroeste
del edificio y, en concreto, sobre una de las parcelas de titularidad estatal pendientes de cesión
para la culminación del jardín del mismo nombre. El citado proyecto prevé recrear el claustro del
antiguo conjunto hospitalario, así como eliminar una pequeña estancia, que, como elemento
impropio, desfigura la visión de la planta de cruz latina de la biblioteca.

Este Concejal formuló una serie de preguntas al respecto ante el Pleno del pasado mes de
mayo de 2020, no obteniendo respuesta a ninguna de las cuestiones por parte del equipo de
gobierno municipal, a pesar de la especificidad de las mismas. Por todo ello, e invocando
expresamente el derecho fundamental del artículo 23 de la Constitución Española, que, según
reiterada jurisprudencia, se entiende vulnerado por la denegación, opacidad, elusión o sesgos de
la información solicitada por diputados o concejales, como parte del derecho de los ciudadanos a
participar en los asuntos públicos a través de sus representantes democráticamente elegidos,
reformulamos estas cuestiones, para que se emita por el Gobierno municipal contestación que
cumpla los parámetros legales de tal derecho a la información/participación, reservándonos el
derecho a recurrir al auxilio judicial contra la autoridad obstructora en caso de opacidad.

PREGUNTAS

1ª.- ¿Desde cuándo lleva trabajando el equipo de gobierno municipal en este proyecto,
coordinadamente con el resto de Administraciones implicadas? ¿Por qué no se nos informó del
mismo en la Comisión de Ecología Urbana y Emergencia Climática del pasado mes de enero, con
ocasión del debate de la moción presentada por este Grupo para la ampliación del Jardín del
Hospital?

2ª.- ¿El Ayuntamiento de València renuncia con el citado proyecto a solicitar al Gobierno
Central la cesión de las parcelas de titularidad estatal pendientes para la culminación del Jardín
del Hospital, según diseño de Vázquez Consuegra, tal y como se requería, entre otras muchas
cuestiones, en la referida moción?

3ª.- ¿Ha contactado ya el equipo de gobierno municipal con el arquitecto sevillano
Vázquez Consuegra, autor del MUVIM y responsable del diseño del Jardín del Hospital, a fin de
informarle sobre este proyecto? En caso afirmativo, ¿en qué fecha lo hizo? ¿Su contestación ha
sido de conformidad con el mismo?

4ª.- ¿Qué actuaciones se han realizado hasta la fecha desde la Delegación de Jardinería
Sostenible y Renaturalización de la Ciudad en relación con el proyecto de renovación global del
Jardín del Hospital y su puesta en valor? ¿Se han sacado a licitación los pliegos para su
redacción? ¿Cuándo estará redactado?

5ª.- ¿Se ha requerido ya a la Delegación de Planificación y Gestión Urbana que estudie la
fórmula para la cesión definitiva de les parcelas instando a la Diputación de València a iniciar
negociaciones con el Gobierno Central a tal efecto, en cumplimiento a la moción alternativa
aprobada el pasado mes de enero?

6ª.- Por último, ¿el Ayuntamiento de València ha instado ya a la Diputación Provincial a
que mantenga el patrimonio cultural situado en el Jardín del Hospital? ¿Se tiene constancia desde
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el equipo de gobierno municipal de las actuaciones realizadas por la Diputación para la
preservación de las obras de su propiedad?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"1) a) ¿Desde cuándo lleva trabajando el equipo de gobierno municipal en este proyecto,
coordinadamente con el resto de Administraciones implicadas?

b) ¿Por qué no se nos informó del mismo en la Comisión de Ecología Urbana y
Emergencia Climática del pasado mes de enero, con ocasión del debate de la moción presentada
por este Grupo para la ampliación del Jardín del Hospital?

En la dita comissió, la moció presentada no versava sobre l’ampliació del jardí, sinó sobre
la seua millora (Núm. Registre 56194-2020-000026 "Mejora del Jardín del Hospital"). 

4) ¿Qué actuaciones se han realizado hasta la fecha desde la Delegación de Jardinería
Sostenible y Renaturalización de la Ciudad en relación con el proyecto de renovación global del
Jardín del Hospital y su puesta en valor? ¿Se han sacado a licitación los pliegos para su
redacción? ¿Cuándo estará redactado?

En estos moments s’està estudiant les diferents possibilitats de millora del jardí de
l’Hospital. Com vostè molt bé sabrà, la crisi de la COVID-19 ha provocat que tots els nostres
esforços s’hagen dirigit a contindre l’epidèmia i els seus efectes a la nostra ciutat."

RESPOSTA

Sra. Gómez, delegada de Planificació i Gestió Urbana

"Como ya se informó, este proyecto no es de gestión municipal, por lo que el
Ayuntamiento no trabaja en ningún proyecto al respecto."

RESPOSTA

Sra. Tello, delegada de Patrimoni i Recursos Culturals

"A principios del pasado mes de mayo, la prensa escrita anunciaba que el Ayuntamiento de
València iniciaba los trámites para la ampliación de la Biblioteca del Hospital en la zona noroeste
del edificio y, en concreto, sobre una de las parcelas de titularidad estatal pendientes de cesión
para la culminación del jardín del mismo nombre. El citado proyecto prevé recrear el claustro del
antiguo conjunto hospitalario, así como eliminar una pequeña estancia, que, como elemento
impropio, desfigura la visión de la planta de cruz latina de la biblioteca. Este Concejal formuló
una serie de preguntas al respecto ante el Pleno del pasado mes de mayo de 2020, no obteniendo
respuesta a ninguna de las cuestiones por parte del equipo de gobierno municipal, a pesar de la
especificidad de las mismas. Por todo ello, e invocando expresamente el derecho fundamental del
artículo 23 de la Constitución Española, que, según reiterada jurisprudencia, se entiende
vulnerado por la denegación, opacidad, elusión o sesgos de la información solicitada por
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diputados o concejales, como parte del derecho de los ciudadanos a participar en los asuntos
públicos a través de sus representantes democráticamente elegidos, reformulamos estas
cuestiones, para que se emita por el Gobierno municipal contestación que cumpla los parámetros
legales de tal derecho a la información/participación, reservándonos el derecho a recurrir al
auxilio judicial contra la autoridad obstructora en caso de opacidad.

PREGUNTA

6ª.- Por último, ¿el Ayuntamiento de València ha instado ya a la Diputación Provincial a
que mantenga el patrimonio cultural situado en el Jardín del Hospital? ¿Se tiene constancia desde
el equipo de gobierno municipal de las actuaciones realizadas por la Diputación para la
preservación de las obras de su propiedad?

Si. S'ha remés ja decret de la Regidoria instant a la Diputació que mantinga correctament el
patrimoni històric d'aquest Jardí. Per tant, a través dels seus corresponents diputats, el Grup
Popular pot preguntar als serveis corresponents de la Diputació l'estat d'aquesta qüestió."

22 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives a
les "Cobertes verdes".

PREGUNTA

"Recientemente se ha anunciado por parte del gobierno municipal la instalación de una
cubierta ajardinada en el Centro de Mayores de Benicalap, una iniciativa que se enmarca en el
proyecto europeo GrowGreen "Mes Verd Benicalap". Acerca de la instalación de estas cubiertas
vegetales, la concejal que suscribe, en su nombre y en el del Grupo Municipal Popular, formula
las siguientes PREGUNTAS:

1.- ¿Cuántas cubiertas verdes se han instalado, en nuestra ciudad, en los últimos cinco
años?

2.- ¿En qué lugares y en qué fechas se han instalado las mismas?

3.- ¿Cuántos equipamientos municipales disponen de cubiertas vegetales?

4.- ¿Se tiene previsto instalar alguna otra cubierta verde en los próximos años? En caso
afirmativo, ¿en qué lugares y cuándo se tiene previsto dicha instalación?

5.- ¿En qué fase se encuentra la modificación de la normativa municipal en cuanto a los
edificios privados?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat de Emergència Climàtica i Transició Energètica
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"Recentment s'ha anunciat per part del govern municipal la instal·lació d'una coberta
enjardinada en el Centre de Majors de Benicalap, una iniciativa que s'emmarca en el projecte
europeu GrowGreen "Mes Verd Benicalap". Sobre la instal·lació d'aquestes cobertes vegetals, la
regidor que subscriu, en el seu nom i en el del Grup Municipal Popular, formula les següents
PREGUNTES:

1.- Quantes cobertes verdes s'han instal·lat, a la nostra ciutat, en els últims cinc anys?

2.- En quins llocs i en quines dates s'han instal·lat les mateixes?

Una, la del Centre de Majors de Benicalap. Es va acabar fa dues setmanes i l'execució
material es va prolongar durant tres setmanes, entre el 18 de maig i el 5 de juny.

3.- Quants equipaments municipals disposen de cobertes vegetals?

En la coberta de Tabaquera, carrer Amadeu de Saboia 11, en el Centre Municipal de
Persones Majors de Sant Pau-Campanar, carrer Dragamines 11, en la Coberta del Casino de
Benifaraig, carrer Ferrer i Bigné 85, Alcaldia de Castellar-l’Oliveral, carrer Poetessa Leonor
Perales s/n i Universitat Popular de Rovella, carrer Arabista Ambrosi Huici s/n.

4.- Es té previst instal·lar alguna altra coberta verda en els pròxims anys? En cas afirmatiu,
En quins llocs i quan es té previst aquesta instal·lació?

S'està executant l'ampliació de l'Alcaldia de Cases de Barcena, i l'obra contempla una
coberta vegetal.

5.- En quina fase es troba la modificació de la normativa municipal quant als edificis
privats?

Respondrà Reg. Sergi Campillo."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Jardineria Sostenible i Renaturalització de la Ciutat

"4.- ¿Se tiene previsto instalar alguna otra cubierta verde en los próximos años? En caso
afirmativo, ¿en qué lugares y cuándo se tiene previsto dicha instalación?

5.- ¿En qué fase se encuentra la modificación de la normativa municipal en cuanto a los
edificios privados?

Eixa previsió vindrà determinada pel futur Pla Verd i de la Biodiversitat Urbana, que estem
elaborant en estos moments."
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23 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives al
"Projecte Europeu Grow Green".

PREGUNTA

"En la Comisión de Hacienda del mes de mayo, a la pregunta formulada sobre las
certificaciones realizadas en el Proyecto Europeo "Grow Green" por parte del Ayuntamiento, se
contestó que no se había realizado ninguna. En cambio, a la pregunta sobre certificaciones de Las
Naves, se contestó que se habían certificado 88.720,72 € en dicho proyecto. Ante esta
información, la Concejal que suscribe, en su nombre y en el del Grupo Municipal Popular,
formula las siguientes PREGUNTAS:

1.- ¿A qué se debe, siendo ambas entidades socias del proyecto y teniendo la misma fecha
de inicio para ambas, que el Ayuntamiento no haya certificado ningún gasto en casi 3 años desde
el inicio del proyecto?

2.- ¿Cuántas certificaciones del Consorcio ha habido y en qué fechas? ¿Cuál era la
previsión de ejecución de presupuesto del Ayuntamiento en dichas fechas según el Grant
Agreement?

3.- ¿Ha certificado el Ayuntamiento algún gasto al líder del Consorcio?

4.- En caso afirmativo, ¿cuáles, en qué fecha y por qué motivo no se ha incluido en la
certificación del Consorcio a la Comisión? 

5.- ¿Cuál es el presupuesto del Ayuntamiento en el proyecto? Solicitamos desglose por
partida presupuestaria y plazo de ejecución previsto de cada una de ellas según el Grant
Agreement."

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat de Emergència Climàtica i Transició Energètica

"En la Comissió d'Hisenda del mes de maig, a la pregunta formulada sobre les
certificacions realitzades en el Projecte Europeu "Grow Green" per part de l'Ajuntament, es va
contestar que no s'havia realitzat cap. En canvi, a la pregunta sobre certificacions de Les Naus, es
va contestar que s'havien certificat 88.720,72 € en aquest projecte. Davant aquesta informació, la
Regidor que subscriu, en el seu nom i en el del Grup Municipal Popular, formula les següents

PREGUNTES:

1.- A què es deu, sent totes dues entitats sòcies del projecte i tenint la mateixa data d'inici
per a ambdues, que l'Ajuntament no haja certificat cap despesa en quasi 3 anys des de l'inici del
projecte?
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Les accions són diferents i els procediments també; en el cas de l'ajuntament hi ha
requeriments que no es donen en el cas de les fundacions i organismes autònoms; a més, el
desenvolupament de determinades accions plantejades en el demostratiu de València (WP1) ha
requerit la intervenció d'un elevat nombre de departaments municipals per a coordinar la
viabilitat de la proposta de Grow Green amb els diferents requeriments que es conjuguen en
l'espai públic (mobilitat, jardineria, cicle de l'aigua, enllumenat, etc.), la qual cosa, juntament
amb les repercussions del confinament, ha implicat un lleuger retard (6 mesos) en l'execució de
determinades accions respecte del cronograma previst.

2.- Quantes certificacions del Consorci hi ha hagut i en quines dates? Quina era la previsió
d'execució de pressupost de l'Ajuntament en aquestes dates segons el Grant Agreement?

Fins al moment sol hi ha hagut un primer informe periòdic remés pel coordinador
(Manchester) al gener de 2019, corresponent al període juny 2017-novembre 2018, en el qual
l'ajuntament no va presentar informe pressupostari pel fet que el projecte de despesa estava
pendent d'aprovació.

La previsió d'execució del demostratiu de València (WP) era la següent:

Stages Dates Duration

Final designs signed off Between Dec 18(M19) and March 20  

Procure Constructors From Jan 19 to Sept 19 (M20-M28) 9 months

6 month pre greening monitoring Between Sept 18 and Sept 19 6 months

Construction of NBS      Between Sept 19 and June 20 (M28-M37) 10 months

24 month Post greening  Dec19-Dec 21 (M31-M55)             24 months

Demonstration summary report  Jan 22 (M56)  

Les accions del demostratiu (construction of NBS en figura anterior) estan actualment
realitzades (jardí vertical, coberta verd, App biodiversitat) o en execució (bosquete, corredor,
cistella); el pressupost corresponent a les accions s'executa en paral·lel, mentre que el pressupost
de personal s'executa en funció de la dedicació del personal funcionari municipal implicat.

3.- Ha certificat l'Ajuntament alguna despesa al líder del Consorci?

Pròximament (juliol) es remetrà el segon informe periòdic, que abasta fins a maig de 2020,
en el qual es justificaran entorn de 200 mil euros (tancament a final de juny).

4.- En cas afirmatiu, quins, en quina data i per què motiu no s'ha inclòs en la certificació
del Consorci a la Comissió?

És el coordinador qui remet els informes periòdics a la Comissió; en el pròxim es
justificarà el pressupost abans esmentat.
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5.- Quin és el pressupost de l'Ajuntament en el projecte? Sol·licitem desglossament per
partida pressupostària i termini d'execució previst de cadascuna d'elles segons el Grant
Agreement.

Grow Green: duració 60 mesos. Data finalització: 31/05/2022. Coordinat per Manchester
CC; l'ajuntament participa amb diverses accions demostratives que es desenvolupen en
Benicalap, principalment el bosquete i el corredor verd-blau; tots dos projectes estan aprovació.
Aquest servei té assignada la instal·lació d'una coberta verda en un edifici públic i el
desenvolupament d'una App educativa sobre biodiversitat en el barri, totes dues accions ja
executades. Projecte de despesa aprovada. Finançament de 897.200,00 € íntegrament amb càrrec
a la CE; avançament ingressat de 521.250,83€."

24 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000052-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Paula Llobet Vilarrasa, del Grup Municipal Popular, relatives a
"L'estalvi energètic".

PREGUNTA

"Este mes se anunció la firma de un Convenio con el Colegio de Administradores de fincas
de València (ICAFV) con el objetivo de incentivar y promover el ahorro y eficiencia energética
del sector residencial y de la edificación, acerca de esta medida, la concejal que suscribe, en su
nombre y en el del Grupo Municipal Popular, formula las siguientes PREGUNTAS:

1.- ¿Cuáles son los compromisos que adquiere el Ayuntamiento de València en base a este
Convenio?

2.- A partir de la entrada en vigor de este Convenio, ¿qué iniciativas nuevas se van a
desarrollar en nuestra ciudad?

3.- Además de la firma del Convenio de referencia, ¿tiene pensado el equipo de gobierno
municipal poner en marcha alguna otra iniciativa que contribuya a incentivar el ahorro
energético?

4.- En caso afirmativo, ¿cuáles son estas iniciativas y cuándo está prevista su puesta en
marcha?"

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat de Emergència Climàtica i Transició Energètica

"Aquest mes es va anunciar la signatura d'un Conveni amb el Col·legi d'Administradors de
finques de València (ICAFV) amb l'objectiu d'incentivar i promoure l'estalvi i eficiència
energètica del sector residencial i de l'edificació, sobre aquesta mesura, la regidor que subscriu,
en el seu nom i en el del Grup Municipal Popular, formula les següents PREGUNTES:
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1.- Quins són els compromisos que adquireix l'Ajuntament de València sobre la base
d'aquest Conveni?

1r Col·laborar amb el Col·legi Territorial d'Administradors de Finques de València i
Castelló per a promoure accions d'informació i capacitació de les persones col·legiades a fi de
que els seus administrats puguen ser informats amb veracitat, utilitat i confiança, la qual cosa
provocarà la seua bona predisposició a dur a terme mesures d'eficiència, rehabilitació,
instal·lacions d'autoconsum o electrificació. Amb anàleg objectiu es planificaran i executaran així
mateix accions de formació i capacitació de persones col·legiades en temes d'eficiència
energètica de l'edificació.

2n. Col·laborar amb el Col·legi Territorial d'Administradors de Finques de València i
Castelló en el disseny i edició de material divulgatiu-informatiu sobre les conseqüències del
canvi climàtic a la ciutat, i sobre la necessitat de dur a terme una transició energètica cap a la
descarbonització, incloent consells a seguir per a promoure l'eficiència energètica i l'autoconsum;
aquest material es destinarà a facilitar el paper multiplicador dels administradors de finques quant
a informació i sensibilització de les comunitats de propietaris.

2.- A partir de l'entrada en vigor d'aquest Conveni, quines iniciatives noves es
desenvoluparan a la nostra ciutat?

Es promourà la creació d'un grup de treball amb representants de totes dues institucions,
per a la redacció d'un pla d'acció per a la planificació i execució d'accions en desenvolupament
del conveni, que tindrà també la funció de comissió per al seguiment del conveni; a aquest efecte
de seguiment, es mantindran reunions entre les parts signants, amb una periodicitat de sis mesos,
durant la vigència del conveni, en les quals s'exposaran els resultats i funcionament del conveni.

3.- A més de la signatura del Conveni de referència, té pensat l'equip de govern municipal
posar en marxa alguna altra iniciativa que contribuïsca a incentivar l'estalvi energètic?

Sí.

4.- En cas afirmatiu, quines són aquestes iniciatives i quan està prevista la seua posada en
marxa?

- Nou servei d'atenció ciutadana en relació amb l'estalvi i l'eficiència energètica: l'Oficina
de l'Energia (ja en marxa des d'octubre de 2019).

- Promoció d'una App pública i divulgativa per al seguiment de consums i emissions
d'edificis i instal·lacions municipals (setembre de 2020).

- Continuació del projecte 50/50 en col·legis públics de la ciutat (pròxim curs escolar).

- Edició i difusió de materials divulgatius (cartell i díptic); ja en marxa en webs i RRSS."
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25 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000159-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Manteniment i neteja de la sendera d'accés a l'embarcador El Palmar".

PREGUNTA

"A principios del mes de febrero se firmaron las escrituras de adquisición de la parcela de
"Trilladora del Tocayo" en el pueblo de El Palmar.

Desde ese momento pasó a ser responsabilidad del Ayuntamiento la limpieza y
mantenimiento de la zona y, sobre todo, de la calle sin asfaltar Camino Trilladora del Tocayo que
suele utilizarse por el público para acceder al embarcadero.

Por lo anteriormente expuesto, la concejal que suscribe formula la siguiente

PREGUNTAS

1) ¿Quién se encarga del mantenimiento y limpieza del camino?

2) ¿Con qué asiduidad se realizan dichas labores?

3) ¿Tienen algún plan de adecentamiento de la zona para la temporada de verano?"

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Resiuds Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1) ¿Quién se encarga del mantenimiento y limpieza del camino?

El Servici de Neteja de l’Espai Públic és el competent en matèria de neteja. El
manteniment del camí és competència del Servici de Manteniment d’Infraestructures.

Respecte al manteniment de l’accés, la regidora haurà de concretar la pregunta per poder
ser contestada.

2) ¿Con qué asiduidad se realizan dichas labores?

Respecte a la neteja, el desbrossament de marges del camí es realitza segons necessitats de
creixement de la seua vegetació, estimant-se que tindrà caràcter quadrimestral. L'última actuació
de neteja de vegetació s'ha dut a terme a finals de maig d'enguany.

3) ¿Tienen algún plan de adecentamiento de la zona para la temporada de verano?

Pel que fa a la neteja de vegetació es realitzarà, com s’ha indicat en la pregunta anterior, 3
vegades a l'any. Respecte als residus d’origen humà de xicoteta mida, en este moment ja es neteja
amb una freqüència diària."
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26 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000159-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta la Sra. Rocío Gil Uncio, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a la
"Retirada de restes de xiclets en les calçades".

PREGUNTA

"Si algo ha dejado al descubierto la crisis actual del COVID19 es la imperiosa necesidad
de limpieza e higiene de la vía pública. De todos es sabido que el virus se transmite a través de
las secreciones de personas infectadas algo que se produce cuando una persona mastica chicle y,
tristemente, en muchos casos se arroja dicho residuo sobre la calzada.

Por todo lo expuesto la concejala que suscribe presenta las siguientes

 PREGUNTAS

1) Desde el decreto del Estado de Alarma, ¿se ha realizado alguna actuación especial para
retirar y/o desinfectar los restos de chicles masticados incrustados en las calzadas?

2) En caso afirmativo, ¿qué coste ha supuesto dicha actuación? ¿Se va a continuar los
próximos meses con ella?

3) En caso negativo, ¿se ha indicado a las contratas de limpieza que tengan un especial
cuidado con ese tipo de residuo? Por favor especifique la orden dada."

RESPOSTA

Sr. Campillo, delegat de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai
Públic

"1) Desde el decreto del Estado de Alarma ¿se ha realizado alguna actuación especial para
retirar y/o desinfectar los restos de chicles masticados incrustados en las calzadas?

Es presten amb elevades freqüències els servicis de baldeig amb additiu desinfectant de
lleixiu en tots els espais de voreres, rastells i zones d'aparcaments de vehicles. Concretament, una
freqüència de cada 10 dies des del 15 juny fins al 15 d'octubre, segons la programació aprovada
en junta de govern. 

2) En caso afirmativo, ¿qué coste ha supuesto dicha actuación? ¿Se va a continuar los
próximos meses con ella?

Els servicis de baldeig es van reforçar amb 3 equips addicionals per acord de la Junta de
Govern Local de 23 de març 2020, augmentant de 30 equips de cisternes i llava-voreres a 33
equips a jornada completa, amb un període mitjà d'actuació de 20 dies. El cost d’este increment
de servici, de 23 de març a 15 de juny, ha sigut de 123.792’34 €.
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A partir del 15 de juny i fins al 15 d'octubre s'incrementa novament els servicis de baldeig
del període estival, duplicant la freqüència de servici que passa a ser cada 10 dies, amb un
increment total de 20 camions cisterna de baldeig a la ciutat i un cost de 965.257’53 €. 

3) En caso negativo, ¿se ha indicado a las contratas de limpieza que tengan un especial
cuidado con ese tipo de residuo? Por favor especifique la orden dada.

La calçada no és un àrea d'intervenció directa de les empreses contractistes, a excepció de
la zona compresa entre l'aparcament i les voreres, on la planificació de servicis de baldeig i
desinfecció ha sigut ordenada a les empreses concessionàries mitjançant acords de Junta de
Govern Local de 23 i 27 de març i 30 abril de 2020."

27 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Contracte del servici de socorrisme, sanitari i d'atenció a persones amb discapacitat a les
platges".

PREGUNTA

"En la Junta de Gobierno del día 22 de mayo de 2020 el concejal Giuseppe Grezzi desistió
definitivamente de continuar con la licitación del contrato de socorrismo, sanitario y de atención
a personas con discapacidad en las playas.

El Real Decreto 463/2020 suspendió los contratos, pero que el servicio de socorrismo,
sanitario y de atención a personas con discapacidad en las playas es un contrato permitido, por
ser indispensable para la protección del interés general, y así lo han considerado otros
Ayuntamientos que levantaron la suspensión de la licitación a los pocos días de la suspensión.

PREGUNTA

1. ¿Por qué el concejal Grezzi no levantó la suspensión a tiempo de poder continuar con la
licitación?

2. ¿Qué alternativas se han propuesto una vez se abandonó la idea de continuar con la
licitación?

3. ¿Qué modelo de contrato se ha establecido y con qué coste?

4. ¿Desde qué día se comenzará con el servicio de socorrismo?

5. ¿Cómo se está realizando el servicio de atención a personas con discapacidad? ¿En qué
playas se realiza y desde qué fecha? ¿Por qué se ha retrasado?"

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges
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"1. ¿Por qué el concejal Grezzi no levantó la suspensión a tiempo de poder continuar con la
licitación?

Antes de proceder a responderle le indico que, quizás, lo más oportuno por su parte sería
proceder a disculparse, si no ante este concejal, sí al menos ante la ciudadanía y ante a los
responsables del sector turístico local, por haber sido el principal difusor de la falacia de que los
servicios de Playa de la ciudad no estarían a tiempo, cuando, bien al contrario, fuimos
seguramente una de las pocas ciudades en hacerlo desde el primer día en que fue factible.

Dicho esto, y dado su interés por seguir enredando una vez su profecía fatalista no se ha
cumplido, le recordamos que los plazos de la licitación fueron suspendidos por acuerdo de la
Junta de Gobierno Local a través del Servicio de Contratación. En todo momento se estuvo en
coordinación con dicho servicio acerca de cuando podría levantarse la suspensión. Fue en el
momento en el que el Servicio de Contratación nos indicó la posibilidad de solicitar dicho
levantamiento cuando se valoró tanto por el Servicio Gestor, Secretario del Área y Delegación
que por diversos motivos (entre otros las especiales circunstancias de las características de este
servicio en la temporada debido al COVID 19 que hacían que el pliego técnico tramitado se viera
modificado con respecto a su planteamiento inicial) no era oportuno la continuación de la
tramitación del expediente pues no garantizaba que el servicio de salvamento y socorrismo se
pudiera prestar para la temporada de baño con los requerimientos que las circunstancias
especiales provocadas por el COVID 19 requerían. Téngase en cuenta que con la aprobación de
la Fase 2 de la desescalada a partir del 1 de junio se permitía el baño de recreo con lo que se
hacía necesario disponer del servicio de salvamento y socorrismo por seguridad de las personas
que decidieran hacer uso de esta posibilidad.

2. ¿Qué alternativas se han propuesto una vez se abandonó la idea de continuar con la
licitación?

Con el fin de poder prestar el servicio en las condiciones adecuadas y en los tiempos
indicados (1 de junio inicio de la Fase 2 con posibilidad de baño de recreo) la única alternativa
fue la formalización de contrato de emergencia con Cruz Roja empresa que ha venido prestando
el servicio con el Ayuntamiento dada su experiencia además de que ha participado y colaborado
en distintos servicios asistenciales provocados por el COVID 19 por lo que se consideró que era
la empresa idónea para prestar este servicio máxime en circunstancias tan especiales como la de
este año.

3. ¿Qué modelo de contrato se ha establecido y con qué coste?

Se trata de un contrato de servicios de emergencia con coste de 1.324.119,42 €.

4. ¿Desde qué día se comenzará con el servicio de socorrismo?

Día 1 de junio en todas las playas con excepción de playa Devesa que comienza el 1 de
julio.

5. ¿Cómo se está realizando el servicio de atención a personas con discapacidad? ¿En qué
playas se realiza y desde qué fecha? ¿Por qué se ha retrasado?
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Este servicio no se ha retrasado. Ha comenzado como estaba previsto el 15 de junio en
Cabanyal y lo hará el 1 de julio en Pinedo y Malvarrosa. Se realiza mediante previa cita en todos
los casos, con aforo limitado y dada la imposibilidad de contacto, el Ayuntamiento prestará el
servicio de atención en zona de sombra y cesión de materiales. La ayuda al baño solo puede ser
realizada por familiares o acompañantes. A medida que las condiciones de prevención del virus y
de mejora de las situaciones sanitarias, atendiendo a las recomendaciones de las autoridades
competentes en la materia así lo decidan, se procederá a avanzar en la prestación del servicio
para que se de en las condiciones normales como se ha venido haciendo en estos años."

28 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
"L'adequació de les platges a la temporada de bany".

PREGUNTA

"El pasado 1 de junio comenzó la temporada de baño en la ciudad de València. Dado que
nos encontramos en una emergencia sanitaria y que el uso de las playas por parte de la población
precisa de unas medidas de seguridad e higiene concretas.

PREGUNTAS

1) ¿Qué medidas de seguridad se han implementado en cada una de las playas para
asegurar el control de aforos de las zonas cercanas a la primera línea del mar?

2) ¿Qué medidas de seguridad se han implementado en cada una de las playas para
asegurar la distancia de seguridad requerida en las zonas cercanas a la primera línea del mar?

3) ¿Se han comenzado los análisis de arena de las playas? En caso afirmativo indique en
que playas se realizado y adjunte los resultados de dichos análisis.

4) ¿Cuánto personal de apoyo e información está trabajando en las playas? Desagregue los
datos por playas y por tipo de trabajador.

5) ¿Se ha realizado una campaña de promoción de las playas de la ciudad? En caso
afirmativo, ¿qué presupuesto tiene y en qué va a consistir?

6) ¿Se ha incrementado las frecuencias del transporte público hacia las playas? Especifique
la frecuencia de cada una de las líneas que vayan a ir a las playas durante los meses de junio,
julio agosto y septiembre."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1) ¿Qué medidas de seguridad se han implementado en cada una de las playas para
asegurar el control de aforos de las zonas cercanas a la primera línea del mar?
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Ha sido aprobado por la Junta de Gobierno Local el Plan de temporada 2020 que será
completado de acuerdo con el desarrollo de las fases de la desescalada.

Las medidas consisten principalmente en cartelería informativa y señalética direccional en
las entradas de las playas; estableciendo pasarelas dobles de entrada por derecha y salida por
izquierda y retranqueo de la zona de reposo en la orilla para dejar libre zona de paseo.

Además se han contratado a personal informador a través de Cruz Roja para que colaboren
en la información a los usuarios del cumplimiento de las normas y recomendaciones así como
que colaboren en cuanto a la distribución de los usuarios en las distintas zonas de las playas
recomendando a los mismos que se situen en aquellas zonas que tengan menos afluencia.
Además de todas las labores de control que ejerce la policía local y protección civil.

2) ¿Qué medidas de seguridad se han implementado en cada una de las playas para
asegurar la distancia de seguridad requerida en las zonas cercanas a la primera línea del mar?

Las medidas son las mencionadas anteriormente.

3) ¿Se han comenzado los análisis de arena de las playas? En caso afirmativo indique en
que playas se realizado y adjunte los resultados de dichos análisis.

Los análisis de arena comenzarán el próximo 16 de junio en todas las playas incluida la
zona específica de Playa Can como otros años.

Según las Directrices aprobadas por la Comunidad Valenciana para las "Medidas para la
reducción del contagio por el coronavirus SARS-Cov-2: Playas, directrices y recomendaciones"
se establece que "El ente gestor deberá mantener la frecuencia de las analíticas en la arena si bien
no es necesario incrementar su frecuencia atendiendo a los estudios realizados hasta la fecha
acerca del comportamiento COVID 19 en este medio y atendiendo a las altas temperaturas que
puede alcanzar en época estival y a que la radiación solar y la aireación de la arena son buenas
soluciones para higienizar la arena."

4) ¿Cuánto personal de apoyo e información está trabajando en las playas? Desagregue los
datos por playas y por tipo de trabajador.

Se han contratado 25 informadores,  15 en el norte y 10 en el sur.

Está prevista la contratación por parte de la Conselleria para toda la Comunitat
desconociendo en este momento el número y fechas.

5) ¿Se ha realizado una campaña de promoción de las playas de la ciudad? En caso
afirmativo, ¿qué presupuesto tiene y en qué va a consistir?

Desde el Servicio de Playas no se tiene encomendada la función de la promoción de las
playas.
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Dentro de Valencia destino turístico se realizan campañas de promoción. Se desconoce en
este servicio cuales son las actuales campañas por lo que debería informar la Delegación con
competencias en la materia.

6) ¿Se ha incrementado las frecuencias del transporte público hacia las playas? Especifique
la frecuencia de cada una de las líneas que vayan a ir a las playas durante los meses de junio,
julio agosto y septiembre.

Precisamente el sábado 13 de junio EMT València inició su campaña de playas con el
refuerzo de las 15 líneas que conectan los barrios con las playas de la ciudad: 14, 15, 18, 19, 24,
25, 31, 32, 92, 93, 95, 98, 99, N1 y N9. Su horario en las próximas semanas, tras el refuerzo del
día 13 de junio se irá adaptando a necesidades de movilidad de las personas usuarias hacia las
playas de la ciudad y del área metropolitana.

Aprovechamos para indicarle que también se ha prolongado el recorrido de las líneas 18,
24, 92, 95, 98 para acercar a las personas usuarias hasta la zona de playa."

RESPOSTA

Sr. García, delegat de Turisme i Internacionalització

"5) ¿Se ha realizado una campaña de promoción de las playas de la ciudad? En caso
afirmativo, ¿qué presupuesto tiene y en qué va a consistir?

Dentro del Plan de Estímulo al Turismo que la Fundación Visit València ha elaborado con
la colaboración del sector y el resto de agentes institucionales, económicos y sociales, se ha
puesto en marcha la campaña de promoción del destino "Valencia Modo On", en la que las
playas son un elemento central.

Los elementos desarrollados con las playas de València han incluido creatividades,
contenidos para la sección de playas de visitvalencia.com y una amplia campaña en redes
sociales que abarca posts en Instagram, Twitter y Facebook. En esta última red social, se ha
alcanzado tanto al mercado nacional/local, como a Italia, Holanda, Reino Unido, Alemania y
Francia."

29 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
la "Presència del COVID19 en la xarxa de sanejament de València".

PREGUNTA

"En entrevista publicada en Valencia Plaza el pasado 3 de junio de 2020, la concejala de
Ciclo Integral aseguró que "llevamos tres semanas haciendo análisis" para detectar el coronavirus
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en aguas residuales y que "si sabemos dónde hay mayor concentración, podemos implementar
medidas de mayor limpieza o información, o cerrar centros temporalmente en una zona y no en
toda la ciudad".

PREGUNTAS

1. ¿Qué organismo o personas, a nivel municipal, están evaluando y reciben los resultados
de dichos análisis?

2. Indique los resultados de cada uno de los análisis realizados por fechas y zonas desde el
comienzo de su realización.

3. Indique las medidas de mayor limpieza o información que se han realizado en cada una
de las zonas estudiadas desde el comienzo de su realización.

4. ¿Por qué no se han hecho públicos en el portal web dedicado al COVID19 los resultados
de estos análisis?"

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.- Por parte del Ciclo Integral del Agua se colabora para facilitar el acceso y la toma de
muestras. Estas se analizan y los datos se procesan por Global Omnium.

2.- Actualmente, no se dispone de todos los resultados detallados.

3.- No se han adoptado medidas extraordinarias, siguiendo con los trabajos programados.

4.- Está previsto hacerlo en cuanto se disponga de todos los resultados."

30 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
"L'aclariment sobre les raons dels tancaments de les platges de València en 2019".

PREGUNTA

"En entrevista publicada en Valencia Plaza el pasado 3 de junio de 2020, la concejala de
Ciclo Integral aseguró sobre los cierres por contaminación de las playas en 2019 que "el origen
de la contaminación no estaba en València. Por eso, desde el Ciclo Integral del Agua no hemos
podido tomar ninguna decisión que minorase el riesgo", más adelante y en la misma entrevista
dijo que "lo que ocurre en Pinedo (EDAR Pinedo) tiene afectación, como mucho, en la playa de
Pinedo, como ocurrió el año pasado."

PREGUNTA
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1. ¿Le preocupa a este Ayuntamiento el estado de las aguas de baño de la Playa de Pinedo?
¿Considera la delegación de Ciclo Integral que la playa de Pinedo no forma parte de la ciudad de
València?

2. ¿Considera la concejala que los alivios que se producen en el EDAR de Pinedo son
aguas que no proceden del término municipal de València?

3. Indique qué porcentaje de las aguas residuales procedentes de la red de saneamiento de
València están dirigidas hacia la Depuradora de Pinedo y cuál a otros destinos.

4. ¿En qué informes y/o estudios basa su afirmación de que los cierres de las playas de
Malvarrosa y el Cabanyal cercanas a la desembocadura de la acequia de Vera no fueron debidos
a alivios y/o la rotura del emisario detectada en una inspección extraordinaria el 12 de julio de
2019, sólo días después del cierre de dichas playas? Por favor, adjunte los documentos que
acrediten sus afirmaciones."

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.- Por supuesto que si.

2.- Es evidente que no todo procede de València. Esto no está sujeto a consideración.

3.- 
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##ANEXO-1724496##

DEPURADORA VOLUMEN DEPURADO (M3) % VOLUMEN DEPURADO  
EDAR METROPOLITANA 
PINEDO (70,25236 %) 62.691.187,71 96,01% 

EDAR METROPOLITANA 
CARRAIXET (10,59%) 1.002.010,70 1,53% 

EDAR MUNICIPAL PEDANIA 
EL SALER 859.555 1,32% 

EDAR MUNICIPAL PEDANIA 
EL PALMAR 158.628 0,24% 

EDAR MUNICIPAL PEDANIA 
EL PERELLONET 427.078 0,65% 

EDAR MUNICIPAL PEDANIA 
MASSARROJOS 155.788 0,24% 

TOTAL VOLUMEN 
DEPURADO 65.294.247,4114 100,00% 

 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 A

ap
i 
k7

R
c 

U
yD

x 
rg

u
f 
/J

q
w

 K
/6

b
 k

u
8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 27/07/2020 ACCVCA-120 15587946684311170565

563391110598934867

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 18 DE JUNY DE 2020 68

4.- Desde el Ayuntamiento de València se lleva realizando la vigilancia ambiental
requerida por la autorización de vertido desde Septiembre de 2018 con una periodicidad
semestral, comprobándose que los resultados analíticos obtenidos en los puntos de control en mar
cumplen los parámetros permitidos en la legislación vigente."
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##ANEXO-1724502##
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31 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relativae
als "Efectes del canvi climàtic en el nivell de la mar del litoral de València".

PREGUNTA

"El informe "Así nos afecta el cambio climático" presentado por Greenpeace en 2018,
situaba a la ciudad de València como una de las poblaciones más sensibles al crecimiento del
nivel del mar debido a los efectos del cambio climático, según aseguraba la ciudad "se enfrentará
al hundimiento de parte de su callejero".

 PREGUNTAS

1) Desde la publicación del informe, ¿se ha realizado algún estudio desde el Ayuntamiento
para analizar el riesgo del crecimiento del nivel del mar en nuestro litoral? Adjúntelo.

2) ¿Se están estudiando posibles actuaciones y medidas para intentar revertir esta
situación? Explique las medidas e indique cuando se comenzarán a aplicar."

RESPOSTA

Sr. Ramón, delegat de Emergència Climàtica i Transició Energètica

"L'informe "Així ens afecta el canvi climàtic" presentat per Greenpeace en 2018, situava a
la ciutat de València com una de les poblacions més sensibles al creixement del nivell de la mar
deguda a l'efecte del canvi climàtic, segons assegurava la ciutat "s'enfrontarà a l'enfonsament de
part de la seua llista de carrers".

PREGUNTES

1) Des de la publicació de l'informe s'ha realitzat algun estudi des de l'ajuntament per a
analitzar el risc del creixement del nivell de la mar en el nostre litoral? Adjunte-ho.

Els estudis locals sobre la pujada del nivell de la mar són poc precisos. L'escala mínima per
a obtindre representativitat, i a la qual es poden modelitzar aquests impactes i escenaris, és la
regional. De fet, la major part dels informes locals són adaptacions dels regionals o globals, no
estudis realitzats ex-professe, ni a València ni en altres ciutats.

2) S'estan estudiant possibles actuacions i mesures per a intentar revertir aquesta situació?
Explique les mesures i indique quan es començaran a aplicar.

D'altra banda, qualsevol actuació que reforce la línia de costa, i especialment que reforce
les infraestructures naturals (llacunes, dunes, vegetació, etc.) està directament relacionada amb
l'adaptació a la pujada del nivell de la mar, encara que no s'haja realitzat sota l'empara d'aquests
informes.
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- En l'equipament d'educació ambiental de l’Observatori del Canvi Climàtic s'han reforçat
les dinàmiques i materials expositius relatius a la pujada del nivell de la mar, amb activitats i
unitats edidáctiques especialitzades."

32 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Projecte de regeneració de les platges del Saler i Garrofera del Ministeri de Transició
Ecològica".

PREGUNTA

"El "Proyecto de regeneración de las playas del Saler y Garrofera" supondrá la
regeneración de las playas del l'Arbre del Gos, Saler y Garrofera recuperando la línea de costa y
pretende dotar de soluciones a la paulatina regresión y erosión de la misma.

PREGUNTA

1. ¿Conoce el estado de tramitación de dicho proyecto?

2. ¿Se han presentado alegaciones a dicha tramitación? Indíquelas."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1. ¿Conoce el estado de tramitación de dicho proyecto?

El proyecto corresponde a la Demarcación de Costas y desconocemos en qué estado se
encuentra ya que se comenzaron algunos trabajos de regeneración por el temporal Gloria en el
mes de marzo que tuvieron que ser paralizados.

2. ¿Se han presentado alegaciones a dicha tramitación? Indíquelas.

No por parte de este servicio."

33 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives
als "Restes de piscifactories a la platja del Perellonet".

PREGUNTA
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"El 1 de junio comenzó la temporada de baño en las playas de València. En esa fecha se
pudo ver en la playa de El Perellonet restos de las piscifactorías que llegaron a la arena durante la
borrasca Gloria acontecida en el mes de enero.
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##ANEXO-1722200##
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PREGUNTAS

1. ¿Ha solicitado a Costas y a los propietarios de la piscifactoría la retirada de la
infraestructura?

2. Por favor enumere e indique el contenido y respuesta de cada una de las solicitudes.

3. En vistas de la apertura inminente de las playas para el baño. ¿Por qué no se ha retirado
de oficio por el Ayuntamiento?"

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"El 1 de junio comenzó la temporada de baño en las playas de València. En esa fecha se
pudo ver en la playa de El Perellonet restos de las piscifactorías que llegaron a la arena durante el
temporal en el mes de enero.

1. ¿Ha solicitado a Costas y a los propietarios de la piscifactoría la retirada de la
infraestructura?

2. Por favor enumere e indique el contenido y respuesta de cada una de las solicitudes.

3. En vistas de la apertura inminente de las playas para el baño. ¿Por qué no se ha retirado
de oficio por el Ayuntamiento?

RESPUESTA ÚNICA:

La gestión de la retirada de esos restos le corresponde a la Demarcación de Costas. Las
actuaciones por su parte se han visto afectadas como otras muchas con motivo de la situación y
de las fases de desescalada aprobadas por el Ministerio con motivo del COVID 19.

En todo momento desde el Ayuntamiento se ha estado reclamando y coordinando
actuaciones con la Demarcación de Costas si bien como ya se ha comentado está en el ámbito de
sus competencias coordinar junto con Capitanía Marítima retirar los restos habiendo realizado
ellos por corresponderles los contactos con las empresas titulares de los restos."

34 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives
als "Resultats d'anàlisis de qualitat de l'aigua a les platges des del 16 de maig fins al 15 de juny
de 2020".

PREGUNTA

"PREGUNTA
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1. Indique los resultados de los análisis de calidad de agua de las playas y coordenadas de
cada punto de análisis del litoral que se hayan realizado desde el 16 de mayo hasta el 15 de junio
de 2020."

RESPOSTA

Sr. Grezzi, delegat de Platges

"1. Indique los resultados de los análisis de calidad de agua de las playas y coordenadas de
cada punto de análisis del litoral que se hayan realizado desde el 16 de mayo hasta el 15 de junio
de 2020.

Las tomas de muestras se realizan por la Consellería de acuerdo con el calendario fijado
que comienza el 15 de junio. A partir de esa fecha los resultados son publicados semanalmente
en la página web."

35 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives a
la "Situació de la parcel·la de "Trilladora del Tocayo" del Palmar".

PREGUNTA

"El pasado mes de marzo el servicio de Patrimonio adscribió la parcela de "Trilladora del
Tocayo" a la Delegación de Pueblos de València para dar acceso al "Embarcadero de El Palmar y
la implantación de usos públicos”.

PREGUNTAS 

1. ¿En qué estado se encuentra el proyecto de la "Trilladora del Tocayo"?

2. ¿Cuándo se va a acondicionar para el acceso público el sendero de acceso al
embarcadero?"

RESPOSTA

Sra. Beamud, delegada de Pobles de València

"UNICA.- En data 13-03-2020 es va aprovar per Acord de la Junta de Govern núm.
00002-O-00014 l'adscripció a la Delegació de Pobles de València la parcel·la coneguda com a
Trilladora del Tocaio per a donar accés a l'Embarcador del Palmar i la implantació d'usos públics.

En data 17-03-2020, i posteriorment en reiterades ocasions, des d'aquesta Delegació s'ha
sol·licitat al Servei de Patrimoni la modificació d'aquesta adscripció, en el sentit que s'adscriga
part de la parcel·la corresponent a uns camps d'arròs al Consell Agrari Municipal, dependent de
la Delegació d'Agricultura, Alimentació Sostenible i Horta, per a fer-se càrrec del manteniment
d'aquests.
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El 17-03-2020 es va sol·licitar al Servei de Descentralització i Participació Ciutadana,
Secció Participació Ciutadana que es posara en marxa un procés participatiu per a determinar els
usos de la parcel·la referenciada.

Per part de l'Alcalde del Palmar es va sol·licitar la neteja i desbrossament en la major part
de la superfície dels terrenys de la parcel·la "Trilladora del Tocaio", a més de la retirada i neteja
d'altres restes vegetals com a canyes, etc.. Per a això, i per tractar-se d'una propietat municipal, es
va sol·licitar mitjançant nota interior de data 27-04-2020, al Servei de Jardineria Sostenible i del
Servei de Gestió Sostenible de Residus Urbans i Neteja de l'Espai Públic que es procedira a la
neteja de la parcel·la."

36 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2020-000155-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Preguntes que presenta el Sr. Fernando Giner Grima, del Grup Municipal Ciutadans, relatives al
"Pla d'inversions 2020 en les xarxes d'aigua potable i plantes potabilitzadores".

PREGUNTA

"En la reunión del Consejo de Administración de EMIVASA de diciembre de 2919 se
aprobó un plan de inversiones para el ejercicio 2020. Habida cuenta de que ya ha finalizado el
primer trimestre y se encuentra próxima la finalización del segundo trimestre se hace necesario
conocer el grado de ejecución y en qué medida ha afectado estas inversiones a los distintos
barrios de València.

Por todo lo expuesto se formulan las siguientes,

PREGUNTAS

1. ¿Conoce la delegación de Ciclo Integral del Agua el grado de ejecución de cada una de
las 19 inversiones en redes y plantas potabilizadoras planificadas para el año 2020? En caso
afirmativo adjunte la información.

2. De la inversión indicada en la ficha 1.1.5 en renovación de red de agua potable. ¿En qué
estado se encuentra la inversión? ¿Se ha redactado ya? Periodifique la inversión según distrito
afectado."

RESPOSTA

Sra. Valía, delegada del Cicle Integral de l'Aigua

"1.- Evidentemente, el Ciclo Integral del Agua conoce en cada momento todos los detalles
de las inversiones en redes y plantas potabilizadoras .

En la siguiente tabla se indica la información solicitada:
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##ANEXO-1724672##

RENOVACIÓN RED DE DISTRIBUCIÓN GRADO EJECUCIÓN (%) 

PLAN RENOVACIÓN RED AGUA POTABLE Y BAJA 
PRESIÓN (2.017-2.020) 65% 

RENOVACIÓN RED CENTRO HISTÓRICO EN REDACCIÓN 

ESTACIONES MULTIPARAMÉTRICAS EN RED A.P EN TRAMITACIÓN 

TELELECTURA DE LA RED DE BAJA PRESIÓN EN REDACCIÓN 

PLAN RENOVACIÓN RED AGUA POTABLE GESTIÓN DE 
ACTIVOS EN REDACCIÓN 

RENOVACIÓN REDES ARTERIALES Y TELEMANDO GRADO EJECUCIÓN (%) 

NUEVA TUBERÍA DN 600 POR AVDA. JACINTO 
BENAVENTE FINALIZADA 100 € 

NUEVA TUBERÍA ARTERIAL DN 600 POR AV. 
BALEARES 85% 

RENOVACIÓN DE LAS TUBERÍAS DEL PUENTE DE 
CAMPANAR 59% 

DESDOBLAMIENTO TUBERÍA RED ARTERIAL ENTRE 
PINEDO Y PERELLONET 46% 

SONDEO DE EXPLORACIÓN EN LA ROTONDA DEL 
BIOPARC FASE DE REPLANTEO 

SUSTITUCIÓN TUBERÍA ARTERIAL DN 600 POR AVDA. 
PERIS Y VALERO EN TRAMITACIÓN 

SUSTITUCIÓN TUBERÍA DN 600 EN C/ RINCÓN 
ADEMUZ FASE DE REPLANTEO 

RENOVACIÓN TUBERÍA DN 800 EN CARRERA MALILLA FASE DE REPLANTEO 

SUSTITUCIÓN TUBERÍAS DESDE PLAZA TETUÁN 
HASTA PZA. AMÉRICA EN TRAMITACIÓN 
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AMPLIACIÓN DE RED DE DISTRIBUCIÓN 
GRADO EJECUCIÓN 

(%) 

AMPLIACIÓN RED DISTRIBUCIÓN NUEVOS 
SUMINISTROS 65% 

INVERSIONES PLANTAS POTABILIZADORAS 
GRADO EJECUCIÓN 

(%) 

INTALACIÓN DE OXIDACIÓN AVANZADA EN ETAP EL 
REALÓN FASE 2 30% 

AUMENTO DE CAPACIDAD DE TOMA DE AGUA 
BRUTA EN ETAP EL REALON EN TRAMITACIÓN 

BOMBEO DE INSTALACIÓN BAJA A NUEVA SALA 
BOMBAS ETAP LA PRESA 91% 

URBANIZACIÓN CONTROL DE ACCESO PRINCIPAL A 
ETAP LA PRESA 15% 
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2.- La referida ficha de inversiones 1.1.5 se corresponde a la renovación de la red de agua
potable en base a criterios de estudios de gestión de activos.

En base a los estudios realizados al respecto se han definido una serie de actuaciones
prioritarias, entre las cuales se concretan las de los distritos de l´Olivereta, Patraix y Jesús, por
tratarse de red de distribución de fundición gris.

De acuerdo con ello, EMIVASA está redactando los proyectos de renovación
correspondientes a los barrios de Nou Moles (l´Olivereta), Patraix (Patraix) y La Raiosa (Jesús).

A día de hoy no se dispone de suficiente información para estimar y periodificar la
inversión necesaria en la renovación de red en estos barrios."

37 RESULTAT: CONTESTADA
ASSUMPTE:
Pregunta formulada "in voce" pel Sr. Carlos Luis Mundina Gómez, del Grup Municipal
Popular, sobre "Fumigació manual dels escocells i dels escocells en els barris de La Torre i Sant
Marcel·lí”.

El Sr. Mundina, pregunta sobre la partida en personal per a fumigar manualment els
escocells. Durant la pandèmia ha estat paralitzat aqueix treball i pregunta si es reprendrà ara i
com està programat dur-lo a terme. D'altra banda, li recorda al President una pregunta que va
formular en la comissió de març sobre els barris de La Torre i Sant Marcel·lí a la qual el Sr.
President va contestar que l'anava a preguntar als tècnics; li agradaria saber si ja hi ha informació
sobre aquest tema.

El Sr. President contesta que sobre el manteniment d'escocells que sí que es va reprendre ja
encara que no sap la programació exacta dels treballs. El tema dels escocells està bastant
controlat i de moment no han rebut queixes. Sobre l'altre tema el mirarà res més eixir de la sessió
i li donarà la informació.

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, s'alça la sessió a les tretze hores i set minuts,
de la qual s'estén la present acta que signa amb mi el president i que certifique com a secretari.


